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قم و بی خیالی مردم 
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مدیرکل هماهنگی و نظارت بر امورخدمات شهری شهرداری قم با تأکید بر اینکه 
طبق مصوبه ستاد ملی کرونا هیچ مجوزی برای راه اندازی ایستگاه های صلواتی 
داده نشده است گفت: البته امسال برای برگزاری عزاداری در فضای باز، مجوز 
برپایی مراسم در فضاهای مناسب شهری داده شده است. سیدمحسن میرهادی 
بهداشتی  پروتکل های  ایام  این  در  خواهشمندیم  شهروندان  از  اظهارداشت 
از راه اندازی ایستگاه های صلواتی و توزیع نذورات بین مردم  را رعایت کرده و 
خودداری کنند. وی افزود :یکی از موضوعات مهمی که در این ایام خصوصاً با توجه 

الله علیها گفت: همه  آستان مقدس حضرت معصومه سلام  اجرایی  معاون 
برنامه های این آستان مقدس به علت شیوع موج پنجم کرونا به صورت مجازی و 
غیرحضوری خواهد بود. هادی محمود نژاد افزود: با توجه به مصوبه ستاد ملی 
کرونا و تاکیدات مقام معظم رهبری مبنی بر رعایت شیوه نامه های بهداشتی، همه 
برنامه های حرم مطهر که قبل از نماز مغرب و عشا صورت می گرفت به صورت غیر 
حضوری و مجازی برگزار می شود. وی افزود: تنها عزاداری حضرت اباعبدالله 
الحسین علیه السلام که بعد از نماز مغرب و عشا در صحن های روباز حرم مطهر 

مدیرکل هماهنگی و نظارت بر امورخدمات شهری شهرداری قم :

هیچمجوزیبرایایستگاهصلواتیصادرنمیشود
معاون اجرایی آستان مقدس حضرت معصومه )س( خبرداد:

غیرحضوریشدنهمهبرنامههایحرممطهر

منحوس  ویروس  ورود  از  اندی  و  سال  یک  از  بیش  اکنون 
این  به واسطه  و  قم می گذرد  استان  به ویژه  و  به کشور  کرونا 
ویروس ریز موذی شهر قم دست خوش تغییرات و چالش هایی 

شد در همان ابتدای کشف این ویروس با مدیریت و همراهی 
گروه های جهادی؛ مردم و هم چنین کادر درمانی و وضع یک 
سری محدودیت هایی آمار مرگ ومیر کاهش و قم وارد وضعیت 

42

مدیرکل انتقال خون استان قم:
طرحنذرخونحسینیازتاسوعاتااربعیناجرامیشود

عکس:سجادحیاتپور
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رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم :

تعطیلی ۶ روزه بدون اجرایی شدن 
مصوبات ستاد کرونا اثر بخش نیست

یک فعال سیاسی اصلاح طلب: 

همه  سلیقه ها برای آرامش مردم
 وارد گود شوند

یک فعال سیاسی اصلاح طلب به 
شروع کار دولت ســیزدهم اشاره 
کــرد و گفت: حالا کــه رقابت ها به 
پایان رســیده، باید همه سلیقه ها 
با هر نــگاه و رویکردی کــه دارند، 
به اندازه جایگاه و توانمندی شان، 
وارد گود شــوند تا بتوانیم مردم را 
از نظر معیشتی به آرامش برسانیم.  
2اشرف بروجردی، در گفت وگویی 

رییس جمهوری:

نباید به هیچ عنوان پایه پولی کشور 
افزایش یابد

رئیس قوه قضاییه تاکید کرد :

پیگیری ترک فعل در اجرای قانون 
در دستگاه ها 

  رییس جمهــوری با تاکید بر این 
که وجــود اختلاف در نــرخ تورم، 
تضییع حق الناس است و نباید به 
سهولت از کنار آن گذشت، تاکید 
کرد: متناســب ســازی حقــوق با 
تورم ضروری اســت و صرفا به یک 
قشــر تعلق ندارد.  آیت الله ســید 
ابراهیم رییســی روز یکشــنبه در 
جلسه ستاد هماهنگی اقتصادی 

رئیس قــوه قضاییــه گفت: 
ترک فعــل در اجــرای قانون 
در دســتگاه ها کار نادرستی 
اســت و مورد پیگیــری قرار 
می گیرد، ترک فعل از ســوی 
دســتگاه قضایی بــه مراتب 
زشــت تر و قبیح تــر اســت. 
حجت الاسلام والمســلمین 
2محســنی اژه ای که صبح روز  2
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معاون سیاسی و امنیتی استانداری قم خبرداد: 

ممنوعیت ورود پلاک های غیربومی به قم 
تمام ورودی های فرعی مسدود شده است
اجرای طرح در۸ نقطه ورودی و خروجی 

اکنون بیش از یک سال و اندی از ورود ویروس منحوس کرونا به کشور و به ویژه 
استان قم می گذرد و به واسطه این ویروس ریز موذی شهر قم دست خوش تغییرات و 
چالش هایی شد در همان ابتدای کشف این ویروس با مدیریت و همراهی گروه های 
آمار  جهادی؛ مردم و هم چنین کادر درمانی و وضع یک سری محدودیت هایی 
مرگ ومیر کاهش و قم وارد وضعیت مطلوبی شد اما با برداشتن محدودیت ها دوباره 

وضعیت قم مانند دیگر شهرهای کشور قرمز کرونایی شد.
در ابتدای شیوع بحران قمی ها از این ویروس منحوس ترس داشتند و با توجه به 
این که درزمینهٔ تجهیزات و ماسک در ابتدای بحران کمبودهایی وجود داشت به هر 
صورتی شهروندان قمی دنبال ماسک و ملزومات بهداشتی برای رعایت پروتکل های 
بهداشتی و در امان ماندن از شر این ویروس تلاش می کردند. اما باگذشت یک سال 
و اندی از ورود این ویروس و آن هم ویروسی که هر زمان وحشی تر شدن و قربانیان 
بسیاری را هم گرفته شهروندان قمی بی خیال ویروس کرونا شده اند این مهم را 
می توان در خیابان ها؛ پاساژها و نقطه نقطه شهر قم دید باگذشتی در خیابان های 
شهر و مجتمع های تجاری؛ کافی شاپ ها و غیره شهروندانی را می توان دید که دیگر 
بافاصله اجتماعی بیگانه و حتی دیگر به خود زحمت نمی دهند که ماسک بزنند 
تا خود و اطرافیان را در قبال این ویروس امان دهند. وضعیت قم هم مانند دیگر 
شهرهای کشور در وضعیت هشدار و قرمز کرونایی است اکنون ویروس کرونا دیگر آن 
ویروس عادی شهر ووهان چین نیست شاید وحشی تر از ویروس انگلیسی و هندی 
است و این ویروس هزارچهره و نام دارد و درحالی که هرروز وحشی تر از قبل می شود 
. اما در مقابل هم ترس مردم از این ویروس ریخته و دیگر با شیوه نامه های بهداشتی 
هم قهر و انگار به قدری شرایط عادی است که مانند فردی که در مقابل یک دشمن 
خونی خلع سلاح شده در اجتماعات با خوش خیالی در اجتماعات حاضر می شوند. 
با گشت وگذاری در بیمارستان های شهر قم و بخش های اورژانسی هم می توان آمار 
بیماران بدحال، بستری را گرفت این روزها بیمارستان های قم چیزی شبیه 8 سال 
دوران دفاع مقدس شدند و تخت های بیمارستانی که زمانی از مجروحین جنگی 
لبریز بود در شرایط کنونی بیمارستان های قم از حضور بیماران کرونایی لبریز و دیگر 
حتی تخت های بیمارستانی جوابگوی حجم بالای بیماران را ندارند. حال باید پرسید 
با توجه به این قم در پیک گذشته در شرایط مطلوبی قرار داشت و آمار بستری و 
مرگ ومیرهای آن تقریباً صفر بود چرا در زمان اندکی دوباره شرایط جنگی و هشدار و 
فوق قرمز به خود گرفته است؟ چرا با توجه به این همه هشدار رعایت شیوه نامه های 
بهداشتی در بین شهروندان قمی 47 درصد کاهش یافته است؟ آیا کوتاهی تنها 
به مردم ارتباط دارد ؟ چرا دیگر رسانه ها در شرایط خطرناک کنونی خونسرد شده 
و دیگر به مردم هشدار نمی دهند؟ چرا تا همین که به وضعیت هشدار و خطرناک 
رسیدیم باید دود این سهل انگاری ها و بی تدبیری ها در چشم کادر درمانی و اصناف 
نگون بخت دیده شود. اگر گذری بر بیمارستان ها داشتید خواهید دید که پرستاران 
و مدافعان سلامت ما دیگر خسته و فرسوده شدند چرا باید این کادر زحمت کش 
همیشه در قلب مبارزه و جنگ با این ویروس باشند مگر این ضرب المثل را فراموش 
کردیم که علاج واقعه را قبل از وقوع باید کرد چرا مسئولان به محض مناسب شدن 
شرایط وضعیت را شل گرفته و تدبیر را کنار می گذارند. حال با توجه به این که مسئولان 
امر بهداشت به واکسینه شدن گروه های مختلف هدف و گروه های سنی تأکید و 
بارها از آن ها برای واکس زدن دعوت می کنند و تمایل مردم برای واکسن زدن افزایش 
پیدا کرده است هرچند مراکز تزریق در قم هم در حال افزایش است واکسن می تواند 
نیمی از مردم را در برابر انتقال بیماری ایمن کند. رئیس دانشگاه علوم پزشکی استان 
قم با اشاره به سهل انگاری های موجود و افزایش شیب بستری و بیماران بدحال و 
خستگی کادر درمان اظهار داشت: باید مسئولان مربوطه و تصمیم ساز برای کنترل 
وضعیت قم مداخله داشته باشند و نسبت به تعطیلی حداقل یک هفته ای قم برای 
مدیریت و جلوگیری از روند روبه افزایش مبتلایان و فوتی های کرونایی تأکیدداریم 
این ویروس کاسته می شود. محمدرضا  از روند صعودی  ؛ تعطیلی یک هفته ای 
قدیر بیان می کند: روزانه بیش از 600 بیمار موقت در قم بستری می شوند و این 
مسئله کادر درمان را بشدت خسته و فرسوده کرده است و تمام بخش های بستری 
بیمارستان های قم تکمیل شده است به دلیل روند صعودی بیماری کرونا و تکمیل 
شدن بخش های بستری بیمارستان ها، خدمات رسانی به سایر بیماران غیرکرونایی 

با مشکل روبه رو شده است.
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رئیس دانشگاه علوم پزشکی استان قم در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به 

روند افزایشی بستری ها درقم می گوید204 بیمار بدحال در قم داریم که اغلب آن ها 
واکسن کرونا نزده اند علاوه برآن حدود 900 بیمار در قم بستری هستند و این مسئله 
کادر درمان را بشدت خسته و فرسوده کرده است. رئیس دانشگاه علوم پزشکی 
استان قم با اشاره به وضعیت واکسن کرونا در شهر قم بیان می کند: روز گذشته با 
تزریق روزانه 12 هزار دوز واکسن رکود واکسیناسیون در قم شکسته و تاکنون یک 
هزار و600 واکسن زده شده است، هم اکنون 13 مرکز تزریق واکسن درقم فعال است 

و پیش بینی می شود تا پایان مردادماه تعداد این مراکز به 15 مرکز برسد.
عادی انگاری کرونا در جامعه مشهود است 

رئیس مرکز بهداشت استان گفت: عادی انگاری کرونا در جامعه مشهود است و 
براثر این وضعیت تعداد فوتی های این ویروس با جهش زیادی روبه رو شده است و 
در این پیک تاب آوری نظام سلامت کمتر، عادی انگاری افزایش و تعداد مبتلایان با 
جهش بیشتری همراه شده است. سیامک محبی می افزاید: قابلیت ره گیری موارد 
مثبت کرونا با دلیل همه گیری این ویروس پایین آمده و 80 واحد متخلف طی هفته 
گذشته پلمپ شده است هم چنین استفاده از ماسک توسط مردم و رعایت پروتکل 
بهداشتی درقم به زیر 50 درصد کاهش پیداکرده است. به گفته این مسئول؛طبق 
پیش بینی سازمان جهانی بهداشت تا سال 2023 شاهد جهش چندباره ویروس 
کرونا هستیم لذا هدف از واکسیناسیون در این مرحله کاهش بیماری و مرگ ومیر 

است
شرایط سختی با توجه به موج پنجم در انتظار داریم

استاندار قم با توجه به آمار و اعداد و ارقام ارائه شده از سوی دانشگاه علوم پزشکی 
پنجم  موج  اطلاعات  و  آمار  قالب  در  می گوید:  بهداشت  امر  دست اندرکاران  و 
سهمگین ترین موج کرونایی قم از ابتدای شیوع این ویروس مرگبار و موج پنجم از 

تمامی موج های قبلی سهمگین تر است.
بهرام سرمست که سکان دار ستاد استانی مقابله با کرونا است اظهار می کند: 
رعایت پروتکل های کمتر از 70 درصد از اصناف استان پذیرفتنی نیست و برای 
بهبود وضعیت نامطلوب کنونی باید بر حجم نظارت و برخوردهای بازدارنده افزوده 
شود دوران گذر و جابه جایی قدرت طی چند هفته آینده نباید مانع دقت نظر و کم 
شدن انگیزه کاری شود. به گفته وی؛ در ماه محرم هرگونه تجمعی که باعث شیوع 
بیشتر ویروس شود باید با طرح های ابتکاری به سمت رعایت پروتکل های بهداشتی 

و پایبندی به نظرات کارشناسی مرکز بهداشت قم سوق داده شود. 
سرمست عنوان کرد: برای بهبود روند واکسیناسیون در قم باید تعداد مراکز تزریق 
واکسن دست کم به 20 مرکز افزایش یابد نباید شاهد دپوی واکسن در استان باشیم و 
تمام گروه های هدف در بالاترین حد ممکن واکسینه شوند. بیژن سلیمان پور رئیس 
شورای اطلاع رسانی استان بهترین راهکار برای کنترل وضعیت خطرناک کرونایی قم 
را تسریع در واکسیناسیون می داند اما فرماندار شهر قم مرتضی حیدری بر تعطیلی 
یک هفته و کنترل ورود و خروج خودروها به قم با توجه به گردشگر پذیر بودن قم 

عنوان می کند. 
با توجه به شیب تند بیماری باید با رعایت شیوه نامه بهداشتی مورد توجه باشد 
درحالی که تا قبل از ورود به پیک پنجم هیئت های عزاداری از برگزاری سوگواری 
به طور عادی با توجه به شرایط مناسب قم امیدوار بودند اما یک لحظه سهل انگاری 

قم را دوباره وارد شرایط خطرناک دیگری کرد.
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وضعیت کرونایی خطرناک قم و بی خیالی مردم 
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استاندارقم:

فضاهایبیمارستانیقممدیریتشود
 استاندار قم گفت: با توجه به شرایط بیماری کرونا در قم، بیمارستان های استان در حال 

تکمیل ظرفیت است و نیازمند مدیریت تخت و فضاهای بیمارستانی هستیم. 
بهرام سرمست روز یکشنبه در جلسه ستاد پیشگیری، هماهنگی و فرماندهی عملیات 
پاسخ به بحران در تالار کرامت استانداری اظهار داشت: طی مدتی که با شیوع بیماری 
کرونا مواجه بودیم، ۲ بیمارستان   امیرالمومنین )ع( و مادر را تکمیل و راه اندازی کردیم، 
و اکنون در خدمت شهروندان و پذیرای بیماران است، و این یک فرصت خدمتگزاری 
بوده است. وی افزود: با این وجود برای اینکه نیاز به بیمارستان صحرایی نداشته باشیم، 
باید فضاهای درمانی و بیمارستانی را مدیریت کنیم، و دانشگاه علوم پزشکی نیز این اقدام 
را انجام دهد. استاندار قم استفاده حداکثری از تعطیلی های پیش رو برای قطع زنجیره 
بیماری را ضروری خواند و گفت: در جهت توسعه واکسیناسیون و واکسینه کردن مردم 
تلاش کردیم، علاوه بر افزایش مراکز تزریق واکسن، سن افراد برای دریافت واکسن را نیز 
نسبت به استان های همجوار ۱۰ سال پایین تر بیاوریم، تا سنین بیشتری تحت پوشش 
واکسیناسیون قرار بگیرند. استاندار قم همچنین تصریح کرد: با پیگیری های صورت 
گرفته تا به حال استان از سهمیه واکسن خوبی برخوردار شده، و علوم پزشکی نیز باید 
در راستای تداوم این پشتیبانی ها تلاش کند. سرمست با قدردانی از خیران سلامت، 
هیات ها و مواکب گفت: هر وقت ما به پشتیبانی نیاز داشتیم، صمیمانه، فداکارانه و 
داوطلبانه آمدند و در رابطه با پشتیبانی از مراکز واکسیناسیون نیز به شدت فعال هستند 
و همه نیازمندی ها را می توانند در کنار اعتبارهای دولتی پشتیبانی کنند. استاندار قم در 
ادامه تاکید کرد: در رابطه با پشتیبانی از بیمارستان ها بویژه دستگاه های اکسیژن ساز و 
تامین اکسیژن بیماران کرونایی نیز پیگیری می کنیم که به نتیجه برسد و بتوانیم پشتیبانی 

لازم را از بیمارستان ها داشته باشیم.

معاون اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان قم:

طرحبهسازیمحورهایروستایی
دهستانقمروداجرامیشود

 معاون فنی و راههای روستایی اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان قم از 
اجرای طرح بهسازی محورهای روستایی دهستان قمرود بخش مرکزی قم خبر داد. 

محمدرضا زیدآبادی افزود: این طرح در محورکاج به طول ۵/۵ کیلومتر ومحور قشلاق 
البرز به طول یک کیلومتر و با اعتباری بالغ بر ۴۶ میلیارد ریال به اجرا در خواهد آمد.

معاون فنی وراههای روستایی اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای قم ادامه 
داد: عملیات اجرایی این پروژه در دو قطعه از محورهای دهستان قمرود بخش مرکزی 
قم شامل محور قشلاق البرز و محور کاج ) تادوراهی گرمسار ( ازدهم مردادماه امسال 
عملیاتی شد. درخصوص وضعیت اجرایی قطعه نخست طرح ، یعنی بهسازی محور 
قشلاق البرز اظهار داشت: طول مسیر پروژه بالغ بر یک کیلومتر وعرض مسیر۶ متر 
می باشد که به دلیل پیگیریهای به عمل آمده و فعالیتهای مجدانه تیم نظارتی – اجرایی 
، این پروژه دربازه زمانی کمتر از ده روز تکمیل و به بهره برداری رسید. زیدآبادی گفت: 
عملیات اجرایی این طرح از دهم مرداد ماه امسال آغاز و حداکثر تا پایان آبانماه ۱۴۰۰ 
تکمیل و به بهره برداری می رسد. معاون فنی وراههای روستایی اداره کل راهداری و 
حمل و نقل جاده ای قم گفت:این طرح با توجه به اضمحلال رویه، و همچنین تردد 
روزانه بیش از ۳۰۰ دستگاه کمپرسی )به دلیل موقعیت معدن شن و ماسه دراین دهستان 

( و همچنین بهسازی محورهای این بخش در دستور کار قرارگرفت. 

پیشران طرح ملی توسعه مشاغل خانگی در قم:

فرصتهایفراوانبرایمشاغلخانگیدر
قموجوددارد

 پیشران طرح ملی توسعه مشاغل خانگی در قم با بیان اینکه فرصت های دست نخورده 
فراوانی برای مشاغل خانگی در قم وجود دارد، گفت: با حمایت و پشتیبانی دستگاه های 
اجرایی امکان تحول در مشاغل خانگی و ایجاد ارزش برای صاحبان این حرف ایجاد 
خواهد شد.  اعظم صفری مقدم با اشاره به روند رو به رشد مشاغل خانگی و خوداشتغالی 
افزود:حدود ۱۰ سال است که در زمینه تولید پوشاک  زنانه و دخترانه فعالیت می کنم؛ اما 

این فعالیت در چند ماه اخیر منسجم تر و کامل تر شده است.

کنترلکروناتصمیمات
قاطعمیخواهد!

بچه که بودیم در کوچه ها گرگم به هوا یا بالا بلندی بازی 
می گرفتیم  قرار  شدن  گرفته  معرض  در  وقتی  می کردیم 

از طرف مقابل می خواستیم که جاده خدا بهمان بدهد. او کمی عقب می رفت تا فرصت 
فرار کردن داشته باشیم. حالا وقتی تصمیمات ستاد ملی در مورد تعطیلات را می بینم، فکر 
می کنم آنها هم به کسانی که دوست دارند سفر بروند، جاده خدا می دهند. از شنبه اعلام 
می کنند که از دوشنبه تا شنبه هفته بعد تعطیل است. این یعنی یا اهل سفر، باروبندیل را 
ببندید تا ما جاده هارا نبستیم. واقعا اگر نمی خواهیم کسی در این شرایط بحرانی عزم سفر 
کند باید اعلام کنیم که از روز شنبه تا شبنه بعد جاده ها بسته هستند. وسایل نقلیه شخصی 
حق عبور از جاده های کشور را ندارند. باور کنید با این سبک تعطیل کردن، هیچ مشکلی 
از مشکلات کرونایی کشور حل نمی شود. بخش خصوصی که به کار خود ادامه می دهد، 
بخشی از دولتی ها که قبل از آغاز محدودیت به سفر می روند و آش همان آش است و کاسه 
همان کاسه. اگر تعطیل می کنیم باید همه ۶ روز تمام در خانه بمانند تا آمار دهشتناک کرونا 
کمی کنترل شود. نکته بعدی که بسیار جالب است، رفتار برخی از ما مردم است. بخشی از 
آنهایی که در شبکه های اجتماعی علیه برگزاری مراسم عزاداری امام حسین، توییت می زدند 
یا پست می گذاشتند، امروز در جاده چالوس در حال گرفتن عگس سلفی هستند. واقعا 
اگر نگران جان خود بودید، امروز در جاده چه می کنید؟ رطب خورده منع رطب، کی کند؟ 
احساس مسئولیت برخی از ما آدم ها فقط در فضای مجازی است. آنجا برای اینکه لایک 
بیشتر بگیریم، ادای آدم های دغدغه مند را در می آوریم اما وقتی نوبت به خودمان می رسد، 
بی دغدغه  ترین آدم جهانیم. کرونا با تصمیمات حاکمیتی درست با ضمانت اجرای کامل 
قابل کنترل است. کرونا با جامعه ای مسئول که جان دیگران برایش مهم است، قابل کنترل 
است. واقعا خنده دار است که هنوز برخی از مردم کرونا را یک شوخی جهانی می  دانند! 
اگر کرونا کنترل نشود، به زودی هر ایرانی یک داغ کرونا خواهد دید. مثل کسانی که در 
شهرشان زلزله آمده است، و هرکدام شان داغی از این بلای طبیعی دارند. از زمان آغاز کرونا 
تا امروز، بر همگان معلوم شد که با نصیحت کردن، جان من، جان تو راه به جایی نمی بریم. 
باید تصمیمات قاطع بگیریم، راه را ببندیم، با کسانی که پروتکل های بهداشتی را در مراسم 
مذهبی رعایت نمی کنند برخورد کنیم تا بقیه بدانند که در زمان جنگ هستیم. هر کسی در 
زمان جنگ نظامی، برخلاف سیاست های اقتصادی، اجتماعی و سیاسی کشور عمل کند 
محاکمه می شود. الان هم آنهایی که قوانین کرونایی را زیر پا می گذارند باید با جریمه های 

سنگین مواجه شوند.با کشیدن لپ و ناز کردن، بحران کرونا درکشور حل نمی شود.

معاون اداره کل اوقاف و امور خیریه استان قم:

اوقافقمدررعایتدستورالعملهای
مقابلهباکروناپیشگامبودهاست

معاون توسعه و پشتیبانی اداره کل اوقاف و امور خیریه استان قم گفت: این اداره کل 
در رعایت دستورالعمل های مقابله با کرونا، یکی از نهادهای پیشگام در سطح استان بوده 

است. 
حسن امینی خواه ظهر یک شنبه در جمع خبرنگاران گفت: این اداره کل از ابتدا شیوع 
ویروس منحوس کرونا و با توجه به مصوبات ستاد ملی و استانی مقابله با این بیماری، 
حسب دستورالعمل های ابلاغی و رنگ بندی شهرها توسط وزارت بهداشت، رعایت تمام 
شیوه نامه های ابلاغی را در محل اداره کل و ادارات اجرایی، دفاتر نمایندگی و مجموعه های 
وابسته به خصوص بقاع متبرکه در دستور کار قرار داده است. وی افزود: بر این اساس 
توزیع ماسک بین همکاران و زائران و مجاوران بقاع متبرکه، ضد عفونی تمام ساختمان های 
ادارات و بقاع متبرکه و محلات پیرامونی، شیفت بندی برای حضور همکاران در ادارات با 
توجه به شرایط رنگ بندی شهر قم، ارائه مرخصی استعلاجی و قرنطینه همکارانی که 
مبتلا به کرونا بودند و پرداخت کامل حقوق آنها، نصب تابلوهای هشدار دهنده و رعایت 
فاصله گذاری اجتماعی و همچنین تعطیلی کامل برنامه ها و مراسم مذهبی در بقاع متبرکه 
و نماز جماعت در اداره کل و ادارات وابسته، از جمله مواردی هستند که در این مدت به 
مرحله اجرا در آمده اند. امینی خواه ادامه داد: از دیگر اقدامات صورت گرفته برای مقابله با 
کرونا در مجموعه اوقاف قم می توان به نصب پرده پلاستیکی بین همکاران و ارباب رجوع با 
هدف جلوگیری از شیوع بیماری، عدم دفن اموات کرونایی در آرامستان های بقاع متبرکه و 
عدم اجازه برگزاری مراسمات ختم حتی در صحن های روباز حرم امامزادگان، بستن درب 

تربت خانه و شبستان ها و بستن ورودی های صحن های بقاع متبرکه اشاره کرد.

حاج ناصر شریفی درگذشت؛
خداحافظمرددوستداشتنیفوتبالقم

مصطفی داننده*
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رئیس مرکز بهداشت استان قم خبرداد:

رتبه۱۲قمازلحاظتعدادافرادبستریکرونایی
رئیس مرکز بهداشت استان قم با بیان اینکه وضعیت رعایت دستورالعمل ها در استان 
قم مناسب نیست، گفت: استان قم از نظر تعداد افراد بستری در مراکز درمانی نیز در 

رتبه ۱۲ قرار دارد.
سیامک محبی با بیان اینکه در موج پنجم بیماری کرونا در کشور هستیم و زمان 
درگیری افراد در این موج نسبت به سایر موج ها طولانی تر است، گفت: تمامی استان ها 
روند صعودی در تعداد مبتلایان را دارند؛ اما آمار استان سیستان و بلوچستان رو به 

کاهش است.
رئیس مرکز بهداشت استان قم با اشاره به اینکه استان قم از نظر تعداد افراد بستری 
شده در مراکز درمانی، در رتبه دوازدهم قرار دارد و روند مبتلایان رو به افزایش است، 
افزود: شرایط استان مطلوب نیست و میانگین روزانه تعداد بستری در طول هفته نیز در 

حال حاضر به ۹۰۰ نفر رسیده است.
وی تصریح کرد: در هفته منتهی به پانزدهم مرداد میزان مراجعه افراد به مراکز منتخب 

۹ گانه، ۵ هزارو ۲۳۰ نفر بوده و تعداد افراد فوتی نیز رو به افزایش است.
معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم با بیان اینکه در هفته گذشته بیش از 
۲۰ هزار آزمایش از افراد مشکوک به کرونا انجام شده است و ۵ هزار و ۷۴۳ بیمار نیز 
در استان شناسایی شده که در این آمار نیز تعداد تست های مثبت در بین افراد، از 
موج های گذشته بیشتر است، گفت: نسبت به هفته گذشته با افزایش ۳ درصدی تعداد 

تست ها در استان روبرو بودیم که به ۷۱ درصد رسیده است.
محبی گفت: اگر با شرایط فعلی پیش برویم، ۵ تا ۱۲ شهریور در قله موج خواهیم بود 
و بعد از آن روند تعداد مبتلایان رو به کاهش خواهد بود، و رفتار مردم و مسئولان می تواند 

نقش تعیین کننده ای در دیر یا زود اتفاق افتادن این روز رقم بخورد.
وی با تاکید بر اینکه در موج اول شیوع کرونا در استان، بیماران غیر کرونایی بسیاری 
متاسفانه از خدمات درمانی محروم شدند و سلامت افراد در این گونه گروه ها تحت 
الشعاع قرار گرفت، ادامه داد:، اما در این موج ارائه خدمات به سایر بخش ها نیز باید 

انجام می شد که در حال حاضر نیز آن ها از این خدمات بهره می برند.
معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم با بیان اینکه تعداد قابل توجهی از بیماران 
بستری موقت یا سرپایی در استان داریم، گفت: با ابتلای یک فرد در خانواده، تمام 
اعضای خانواده درگیر می شوند و عادی انگاری روند زندگی ها را سخت کرده و میزان 

خستگی در بین کادر درمان و مدافعان سلامت بسیار بالا رفته است.
محبی با اشاره به اینکه بیش از ۸۳ درصد بیماران در بخش سرپایی مراکز درمانی، 
شناسایی می شوند که در طرح شهید سلیمانی نیز انجام می شود، افزود: سرعت انتقال 
و انتشار بیماری در این موج بسیار بالا رفته است و امیدواریم با هم افزایی دستگاه ها 

شدت این موج کاهش یابد.
فعال بودن ۱۶ مرکز فعال واکسیناسیون در شهر قم 

رئیس مرکز بهداشت استان قم با تاکید بر اینکه سه مرکز نمونه گیری تا ساعت ۲۰ 
فعال هستند و شش مرکز دیگر نیز تا ساعت ۱۶ هستند، ادامه داد: درصدد هستیم تا 
تعداد مراکز نمونه گیری را افزایش دهیم.وی از فعال بودن ۱۶ مرکز فعال واکسیناسیون 
در شهر قم، خبر داد و گفت: پیش بینی شده مراکز فعال واکسیناسیون در استان به ۲۵ 
مرکز برسد؛ اما مشکل اصل تامین نیروی انسانی این مراکز است.محبی با بیان اینکه 
میزان رعایت دستورالعمل های بهداشتی در استان بین ۵۲ تا ۵۴ درصد است، افزود: 
متاسفانه این عدد، اصلا خوب نیست و مردم توجه داشته باشند که تجمع های بدون 
رعایت دستورالعمل های بهداشتی، باعث افزایش تعداد مبتلایان در بین آن ها می شود.

مدیر منطقه هفت شهرداری قم  مطرح کرد :

بهبودسیمایمحدودهاطرافحرممطهر
مدیر منطقه هفت شهرداری قم گفت: در سال های گذشته در راستای ساماندهی 
منظر، برقراری نظم عمومی و آسایش شهروندان و نشاط اجتماعی برنامه های مختلفی 

توسط شهرداری در نقاط مختلف شهر و به ویژه اطراف حرم مطهر اجراشده است.
مجید متین فر ، با اشاره به تلاش های مدیریت شهری برای بهبود وضعیت هسته 
مرکزی و اطراف حرم مطهر حضرت معصومه)س( اظهار داشت: در سال های گذشته 
نشاط  و  شهروندان  آسایش  و  عمومی  نظم  برقراری  منظر،  ساماندهی  راستای  در 
اجتماعی برنامه های مختلفی توسط شهرداری در نقاط مختلف شهر و به ویژه اطراف 

حرم مطهر اجراشده است.
وی با بیان اینکه در این راستا یکی از معضلات منطقه مرکزی شهر بحث سد معبر و 
حضور متکدیان و دستفروشان بوده که با کار منسجمی که از سال ۱۳۹۴ در شهر آغاز 
شد، افزود: با این اقدام شاهد حذف کامل این مشکل در منطقه مرکزی شهر هستیم 
و سیما و منظر مطلوبی شکلگرفته و جلوه محدوده حرم مطهر به نسبت گذشته بسیار 

آبرومندتر شده و نظم کاملی در منطقه برقرار است.
لزوم ساماندهی اصناف خودرویی در خیابان امیرکبیر 

مدیر منطقه هفت شهرداری قم ادامه داد: در بلوار امیرکبیر در محدوده حرم مطهر، 
شاهد جلوه نازیبایی به دلیل وجود تعداد زیادی صنوف خودرویی هستیم و پیگیر 
شدیم تا این صنوف به مرور به شهرک خودرو منتقل شوند و این فضا با کاربری مرتبط با 
محدوده حرم مطهر شکل بگیرد.وی با اشاره به اهمیت ساماندهی این خیابان تصریح 
کرد: تعداد این واحدها ۱۲۴ مورد است که بخشی از آنها توسط شهرداری تملک 
شده و مابقی هم به مرور باید جابجا شوند.متین فر یکی دیگر از مشکلات اطراف حرم 
مطهر را بازارچه کنار پل حجتیه دانست و گفت: بخشی از آن تملک و تبدیل به فضای 
سبز شد که برای حل مشکل مابقی این بازارچه نیازمند حمایت مدیریت عالی استان 
هستیم تا بتوانیم شرایط و جلوه زیبایی برای این محدوده برقرار کنیم.وی تصریح کرد: 
قبرستانهای محدوده بلوار امیرکبیر نیز یکی دیگر از معضلات ساماندهی منظر شهری 
در منطقه است که اگر این قبرستانها به عنوان فضای شهری مشخص شود، می توان 
فضایی مطلوب و مورد مطالبه شهروندان ایجاد کرد و رضایتمندی عمومی را شاهد بود.*

 معاون اجرایی آستان مقدس حضرت معصومه )س( خبرداد:

غیرحضوریشدنهمه
برنامههایحرممطهر

معاون اجرایی آستان مقدس حضرت معصومه سلام الله علیها گفت: همه برنامه های 
این آستان مقدس به علت شیوع موج پنجم کرونا به صورت مجازی و غیرحضوری 

خواهد بود.
هادی محمود نژاد افزود: با توجه به مصوبه ستاد ملی کرونا و تاکیدات مقام معظم 
رهبری مبنی بر رعایت شیوه نامه های بهداشتی، همه برنامه های حرم مطهر که قبل 

از نماز مغرب و عشا صورت می گرفت به صورت غیر حضوری و مجازی برگزار می شود.
وی افزود: تنها عزاداری حضرت اباعبدالله الحسین علیه السلام که بعد از نماز 
مغرب و عشا در صحن های روباز حرم مطهر برگزار می شود به صورت حضوری و با 

محدودیت های ویژه برگزار خواهد شد.
معاون اجرایی آستان مقدس حضرت معصومه سلام الله علیها یادآور شد: خادمان 
این آستان مقدس در مبادی ورودی صحن ها زائران را به رعایت مسائل بهداشتی تشویق 

می کنند و در صورت نیاز به آن ها ماسک و مواد ضدعفونی کننده داده می شود.
وی با اشاره به امکانات درمانی و بستری در درمانگاه حرم  مطهر خاطرنشان کرد: 
آستان مقدس حضرت فاطمه معصومه )س( آمادگی دارد فضای درمانی خود را برای 
انجام واکسیناسیون و همچنین ۴ سالن با امکانات تخت و تجهیزات سرمایشی و 
گرمایشی را برای بستری و درمان سرپایی و قرنطینه در اختیار مدیریت درمان استان 

قرار دهد.

سرپرست سازمان حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم خبرداد:

طراحی۱۳نقطهپارکینگخودرووموتورسیکلت
پارکینگ  نقطه  گفت: ۱۳  قم  شهرداری  ترافیک  و  حمل ونقل  سازمان  سرپرست 
خودرو شامل ۶ هزار دستگاه و ۱۲ نقطه پارکینگ موتورسیکلت برای ۲۵۰۰ جای پارک 

طراحی شده است..
قاسم طالبی با اشاره به اهمیت موضوع هوشمندسازی ابراز کرد: شهرداری قم در 
چند سال اخیر به سمت هوشمندسازی حمل ونقل حرکت کرده و ازجمله اقدامات 
هوشمندسازی ترافیکی در پارکینگ های سطح شهر است، به طوری که از سیستم 

دستی به سمت مکانیزه شدن و الکترونیکی شدن حرکت کرده است.
وی عنوان کرد: در این راستا دوربین های مکانیزه ای در سطح پارکینگ ها نصب 
و هوشمندسازی تقاطع ها و پارکینگ های هسته  مرکزی شروع شده و در حال حاضر 

پارکینگ زائر و شرقی در قم نیمه مکانیزه است.

حادثهکربلایکاستثناءبود
یایکقاعده؟

باید از حادثه کربلا و چند و چون آن آگاه بود. باید 
تاریخ را آنگونه که اتفاق افتاده خواند و به خاطر سپرد 

اما مهم تر از آن این است که تحلیل و تفکر کنیم در آنچه که اتفاق افتاد. 
به راستی چه شد که پنجاه سال پس از رحلت پیامبر)ص( عزیزترین بازمانده او را 
به فجیع ترین شکل ممکن  به شهادت رساندند؟ قاتلان امام حسین)ع( مسلمان 

بودند، قرآن می خواندند و حتی برخی از آنها نماز شب می خواندند.
بسیاری از آنها پیامبر اسلام)ص( را از نزدیک زیارت کرده و علاقه ایشان به نوه 
خود را به چشم دیده بودند اما چه شد که همه چیز را به این سرعت فراموش کردند 

و بزرگترین فاجعه تاریخ را برای عزیزترین بنده خدا در زمان خودشان رقم زدند؟
تحلیل این تاریخ راه ما را روشن و سنت های الهی را آشکار می کند. قوانینی که 
بر تاریخ حکمفرماست قوانین ثابتی است و قرآن در همین زمینه می فرماید این 
قوانین برای هیچ ملتی تغییر پیدا نخواهد کرد بلکه هر ملتی سرنوشتی مشابه پیدا 

خواهد کرد.
ما باید ببینیم حسین)ع( چه کرد و چرا این کار را کرد؟ در آن صورت است که ما 
شیعه حسین)ع( هستیم. امام صادق)ع( فرمود: »لَیْسَ مِنْ شیعَتِنا مَنْ قالَ بِلِسانِه 
وَ خالَفَنا فی اَعْمالِنا و آثارِنا« یعنی شیعه واقعی ما نیست آن کسی که فقط نام را 
می برد و شعار ما را می دهد اما در عمل مانند ما رفتار نمی کند و پا جای پای ما 
نمی گذارد. پس آگاهی از حوادث تاریخی عاشورا برای معرفت پیدا کردن به دلیل 

وقوع این حادثه بزرگ است.
یک سؤال مهم این است که آیا حادثه کربلا یک استثناء بود یا یک قاعده؟ اتفاقی 
بود استثنایی که به خواست خدا باید واقع می شد و شد و دیگر تکرار نمی شود 
یا نه، حادثه ای بود با علت های مشخصی که در صورت تکرار آن علت ها، چنان 
حادثه ای باز هم ممکن است اتفاق بیفتد؟ متأسفانه برخی تعابیر و گفتارهای ما 
رنگی به حادثه کربلا می زند که آن را از یک قاعده خارج می کند در حالی که آنچه 

امام حسین)ع( انجام داد یک قاعده و فرمول بود.
 برای همین است که امام حسین)ع( فرمود در آنچه که من انجام دادم برای 
شما الگوی دائمی وجود دارد؛ الگو یعنی کسی که باید همیشه مانند او رفتار کرد. 
»کُلُّ یَومٍ عاشورا و کُلُّ أرضٍ کَربَلا« به چه معناست؟ چگونه می توان ادعا کرد هر 
روز، عاشورا و هر سرزمینی کربلاست؟ این جمله گرچه روایت نیست اما درایت و 
حکمت است و معنایش این است که هر یک از ما در هر کجای این زمین پهناور که 
زندگی می کنیم و در هر زمانی که نفس می کشیم در حقیقت در صحرای کربلای 

خاص خودمان هستیم.
ما هم همیشه و هر جا بر سر دو راهی هستیم که یا در لشکر حسین)ع( قرار 
بگیریم و پیرو حق باشیم یا خدای ناخواسته به سوی لشکر عمر سعد برویم و یاور 
ستمگران باشیم. آنچه که از ما خواسته اند این است که در جبهه حسین)ع( قرار 

بگیرید و دشمنان ظالمان و یاوران مظلومان باشید.

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم :

طرحمانیتورینگچاههایآبقم
اجراشد

 مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم گفت: طرح تله متری و 
مانیتورینگ چاه های آب قم در راستای طرح ممیزی انرژی و با هدف استفاده 

بهینه و موثر از منابع آبی اجرا شده است. 
پیام جوادیان با اشاره به اجرای طرح فوق، اظهار داشت: این طرح در راستای 
طرح ممیزی انرژی و به دنبال تکمیل آن اجرا شد و مرحله نخست آن تا پایان سال 
گذشته به اجرا درآمد، و حدود ۱۰ چاه آب و ایستگاه پمپاژ نیز تحت پوشش این 

طرح قرار گرفتند.
وی با تاکید بر اینکه یکی از مهم ترین نیازهای فضای سبز منابع آبی است و 
به همین خاطر نگهداری منابع آبی و حفظ چاه های آب از اهمیت بالایی برخوردار 
است گفت: چاه های آب از مهم ترین تاسیسات انرژی بَر در عرصه های فضای سبز 
شهری هستند که باید تحت نظارت واحد تله متری قرار بگیرند و به دنبال آن با ایجاد 
یک اتاق کنترل که در سازمان پارک ها تدارک دیده شد، توانستیم بخش مانیتور 

چاه های آب را از این مرکز دنبال کنیم.
مدیرعامل پارک های قم بیان داشت: هدف از این طرح بالابردن راندمان سیستم 
بوده، به نوعی که بتوانیم روشن و خاموش کردن یک چاه و ایستگاه پمپاژ را چک 
کرده و میزان برق مصرفی را به حداقل ممکن رسانده و آب مورد نیاز فضای سبز 

نیز تامین شود.
وی با بیان اینکه در زمینه تله متری پارامترهای مختلفی ازجمله اختلاف آب 
مخازن، ساعت کارکرد پمپ ها، فشار آب و موارد دیگر قابل بررسی است تصریح 
را هدر  آب  که  از سرریز شدن مخازن  بود  قادر خواهیم  این سیستم  در  کرد: 
می دهد، جلوگیری کرده و امکان افزایش یا کاهش میزان برداشت آب را از یک 

شیر خروجی داشته باشیم.
و  تله متری  موضوع  در  که  مواردی  از  دیگر  یکی  اینکه  بر  تاکید  با  جوادیان 
مانیتورینگ چاه ها قابل  استفاده است کارتی کردن علمک های برداشت آب است 
خاطرنشان کرد: در برخی چاه های آب مناطق مختلف تانکرهایی داریم که از این 
علمک ها برداشت آب انجام می دهند و با توجه به معضل هایی که در خصوص آب 
داریم باید این تاسیسات را به شیوه به روزتری نظارت کنیم که یکی از راه ها کارتی 

کردن برداشت آب چاه ها است.
جوادیان با بیان اینکه این طرح یکی از طرح های بسیار مفیدی است که قطعا 
با تکمیل آن می توانیم استفاده های گوناگونی از آن انجام دهیم، خاطرنشان 
کرد: جمع آوری اطلاعات و گزارش گیری های متنوع در دوره های مختلف یکی 
از ظرفیت های بالای این طرح است که به برنامه ریزی و تصمیم گیری ها برای 

بهینه سازی مصرف انرژی کمک فراوانی می کند.
مدیرعامل پارک های قم افزود: با تکمیل این طرح قادر خواهیم بود هزینه های 
نگهداری تاسیسات را به کمترین میزان خود برسانیم و با یک برنامه ریزی مدون 

میزان تعمیرها را به حداقل برسانیم.
وی گفت: مرحله دوم این طرح آغاز شده و تا ماه های آینده این بخش به پایان 
خواهد رسید و بیش از ۷۰ درصد چاه ها به صورت کامل مانیتورینگ خواهد شد 
و بنا داریم تاپایان سال مرحله سوم را آغاز کرده و به صورت کامل چاه های آب زیر 

بار این سیستم بروند.

معاون جهاد کشاورزی استان قم: 

سطحتولیدجودرقمافزایشمییابد
معاون بهبود تولیدات گیاهی سازمان جهاد کشاورزی استان قم گفت: سطح 
تولید جو با استفاده از بذر رسمی و اصلاح شده  این محصول در سطح مزارع 

استان،  افزایش می یابد. 
محمد علی سلامی بیان کرد: توسعه استفاده از بذر رسمی جو )اصلاح شده 
جو( در مزارع قم از جمله راهبردهای اصلی سازمان جهاد کشاورزی استان برای 
افزایش سطح تولید گیاهان علوفه ای و تامین نیاز دامداران به این محصول است.

وی با اشاره به لزوم درنظر گرفتن شرایط آب وهوایی قم در تولید محصولات 
کشاورزی، افزود: استفاده از ارقام مناسب اقلیم قم در کاشت جو موجب شده  تا 
این محصول در مزارع استان در حد مناسبی از نظر کمی و کیفی تولید و به بازار 
مصرف عرضه شود. وی با بیان اهمیت کاشت جو در قم، ادامه داد: با توجه به 
وضعیت اقلیمی و اقتصادی استان و نیاز مبرم به تولید محصول جو برای تامین 
نیاز خوراک دام، بیش از دو سوم سطح زیر کشت محصولات پاییزه استان سالانه به 

کشت این محصول اختصاص می یابد.
سلامی گفت:  در همین راستا به منظور افزایش عملکرد و کاهش علف های هرز 
و بیماری های مزارع جو استان تولید بذر اصلاح شده از سال ۹۲ به بعد از ۶۰۰ تن 
به حدود ۲هزار تن در سال ۹۸ رسید و از لحاظ عمل به تعهد تولید، این استان در 

سال های اخیر جایگاه نخست در سطح کشور را دارا بوده است. 

اخبار

 
 رییس جمهوری با تاکید بر این که وجود اختلاف در نرخ تورم، تضییع حق 
الناس است و نباید به سهولت از کنار آن گذشت، تاکید کرد: متناسب سازی 

حقوق با تورم ضروری است و صرفا به یک قشر تعلق ندارد. 
آیت الله سید ابراهیم رییسی روز یکشنبه در جلسه ستاد هماهنگی اقتصادی 
دولت شناخت دقیق از وضعیت اقتصادی کشور را لازمه تصمیمات اقتصادی 
دانست و اظهار داشت: اعداد و ارقام مرتبط با وضعیت اقتصادی کشور باید بر 
مبنای شاخص های درست و پایدار باشد، لذا ضرورت دارد سازمان برنامه و بودجه 
و بانک مرکزی »گزارش شناخت« از آخرین وضعیت اقتصادی کشور تهیه کنند تا 

برمبنای آن تصمیم گیریها انجام شوند.
رییس جمهوری تصریح کرد: تصمیمات اقتصادی، نباید به هیچ عنوان پایه پولی 

کشور را افزایش دهد.
آیت الله رییسی اصلاح ساختار بودجه را موضوعی ضروری و حائز اهمیت 
دانست و گفت: اصلاح ساختار بودجه جزو اولویت ها و برنامه های مهم دولت 

است و لازم است بودجه، واقعی و عملیاتی تدوین شود.
رییس جمهوری اختلاف موجود در نرخ تورم اعلام شده توسط بانک مرکزی و 
مرکز آمار ایران را موجب تضییع حقوق مردم دانست و گفت: نرخ تورم با حقوق 
مردم ارتباط مستقیم دارد و اختلاف موجود در این رابطه موجب تضییع حق الناس 
است که نباید به سهولت از کنار آن گذشت و باید برای رسیدن به آمار متقن، تدبیر 

شود.
 آیت الله رییسی با تاکید بر اینکه وظیفه دولت اسلامی اجرای عدالت است، 
تصریح کرد: متناسب سازی حقوق با تورم یک امر ضروری است و صرفا به یک قشر 

تعلق ندارد و باید همه گروه های شغلی را شامل شود.

رییس جمهوری برنامه ریزی برای کاهش هزینه ها، افزایش درآمدها و انضباط 
مالی را مورد تاکید قرار داد و گفت: انضباط مالی یکی از ویژگی های کار انقلابی 

است و لازم است همه دستگاه ها آن را در دستور کار خود قرار بدهند.
آیت الله رییسی تلاش همه جانبه برای رفع تحریم ها را مورد تاکید قرار داد و 
گفت: دولت همزمان با این تلاش ها، برنامه ریزی و اقدامات لازم را برای استفاده 
از منابع و ظرفیت های داخلی به کار خواهد گرفت تا در تکانه های اقتصادی 

وضعیت مردم دچار مشکل نشود.
در این جلسه سازمان برنامه و بودجه گزارشی از عملکرد منابع و مصارف عمومی 

کل کشور و پیش بینی های انجام شده تا پایان سال جاری ارائه کرد.

رییس جمهوری:

نباید به هیچ عنوان پایه پولی کشور افزایش یابد

 عضو جبهه ایستادگی با اشاره به ترکیب کابینه دولت 
ابراهیم رئیسی به تحلیل این کابینه پرداخت و اظهار 
داشت که اعضای کابینه با یکدیگر در ارتباط نبوده و 
کار تیمی نکرده اند و بیشتر به صورت جزیره ای عمل 

خواهند کرد. 
درباره  اصولگرا  سیاستمدار  کنعانی مقدم  حسین 
کابینه پیشنهادی دولت ابراهیم رئیسی اظهار داشت: 
باید منتظر مجلس شورای اسلامی باشیم که صلاحیت 
اجرایی و شرایطی را که وزرا باید داشته باشند، در این 
افراد بررسی و اظهارنظر کند.  وی افزود: اما ترکیب 
کابینه عمدتاً کسانی هستند که به صورت جزیره ای 
خواهند بود؛ قاعده این است که دولت یک کار تیم 
انجام دهد، همچنین هم افزایی، انسجام و  ورکینگ 

وحدت درونی نیز داشته باشد، اما خیلی از این افراد 
تاکنون هیچ کار مشترکی با یکدیگر انجام نداده و در یک 
تیم مشترک نبوده اند.  دبیرکل حزب سبز ادامه داد: به 
غیر از برخی از افراد که در دولت آقای احمدی نژاد وزیر 
یا معاون وزیر بوده اند و با یکدیگر ارتباط داشتند، مابقی 
ارتباطی با یکدیگر نداشتند؛ این عدم انسجام وجود دارد 
اما باید ببینیم که آیا این افراد می توانند درون یک دولت 
منسجم حرکت کنند یا نه.  وی درباره وزیر پیشنهادی 
اطلاعات در گفت وگو باایلنا،  نیز اظهار داشت: آقای 
خطیب در دولت پیشین نیز مسئولیت هایی در وزارت 
اطلاعات داشته است و پرونده مفاسد اقتصادی نیز 
در اختیاریشان بوده است، از جمله پرونده طبری و 
بحث خانواده لاریجانی را او پیگیری کرده است. ایشان 

در بدنه وزارت اطلاعات حضور داشته اند باید ببینیم 
با توجه به همکاری که با آقای رئیسی در قوه قضائیه 
داشته ، می تواند این کار را انجام بدهد یا نه.  این کنشکر 
سیاسی اصولگرا درباره وزیر پیشنهادی امور خارجه 
با اشاره به همکاری طولانی خود با امیرعبداللهیان 
اظهار داشت: من با ایشان از نزدیک کار کرده و کاملا 
آدم ارزشی است و در  را می شناسم؛ وی یک  ایشان 
رابطه با سیاست مقاومت در منطقه و پیگیری سیاست 
خارجی کشور در رابطه با مسائل مقاومت جزو افراد 
شاخص هستند؛ این نشان دهنده این است که آقای 
رئیسی در رابطه با سیاست خارجی بحث تقویت روابط 
با کشورهای عربی و همسایه و همچنین تقویت جبهه 

مقاومت را سرلوحه کار خودشان قرار داده اند. 

حسین کنعانی مقدم:

ترکیبکابینهبهصورتجزیرهایاست

یک فعال سیاسی اصلاح طلب به شروع کار دولت سیزدهم اشاره کرد و گفت: حالا که 
رقابت ها به پایان رسیده، باید همه سلیقه ها با هر نگاه و رویکردی که دارند، به اندازه جایگاه و 

توانمندی شان، وارد گود شوند تا بتوانیم مردم را از نظر معیشتی به آرامش برسانیم. 
اشرف بروجردی، در گفت وگویی با بیان اینکه دولت سیزدهم در شرایط بسیار سختی روی 
کار آمده است، اظهار داشت: همه می دانند که دولت جدید چه راه دشواری را برای کاهش 
مشکلات پیش روی خود می بیند. در واقع کرونا و البته نیمه کاره ماندن بحث مربوط به برجام 
شرایط را برای تیم مدیریتی کشور سخت کرده و به همین دلیل، لازم است تصمیم گیری ها 
و کارهای دیگر به شکل مطلوبی انجام شود تا خللی در اجرای برنامه ها به وجود نیاید. عضو 
اسبق شواری عالی اصلاحات ادامه داد: هر دولتی که دنبال تحقق کارآمدی است، در گام 
نخست باید برای مدیریت سمت هایی مهمی چون وزارت خانه ها و ... افرادی را به کار گیرد که 
هم از تخصص لازم برخوردار باشند و هم تجربه کافی برای تشخیص و اجرای صحیح داشته 
باشند. وی افزود:  رئیس جمهوری در حالی این روزها در حال آماده سازی برای معرفی کابینه 
به مجلس بود که به طور طبیعی  از جانب اشخاص یا گروه های سیاسی برای معرفی افراد 
برای حضور در وزارت خانه ها تحت فشار قرار داشت. انتظاری جز این از رئیس دولت نمی رود 
که با دقت لازم و براساس شاسیتگی اقدام کرده باشد تا از این طریق دولتی کارا تشکیل 
دهد. وی تصریح کرد: همچنین این مهم است که وزیران کابینه با هم هماهنگی لازم را 
داشته باشد زیرا اختلاف سلیقه ها حتی بین وزیران اقتصادی با مسئولان سیاست خارجی 
هم می تواند پیامدهای هزینه سازی داشته باشد. اساسا همه مهره های هر مجموعه ای باید 
درباره موضوع های مهم، فهم مشترکی داشته باشند تا بتوانند با مدیریتی اصولی و همراه با 
آرامش، کاستی ها را برطرف و هدف های تعیین شده را محقق کنند. همچنین این توضیح 

لازم است که چنددستگی در دولت می تواند در راستای اجرای برنامه ها مانع تراشی کند. 
بروجردی با اشاره به توصیه رهبر معظم انقلاب مبنی برای همکاری مجلس با دولت برای 
تسریع در شروع به کار دوره سیزدهم تاکید کرد: همسویی مجلس و دولت هم می تواند 
نگرانی هایی به وجود بیاورد و هم می تواند در راستای اجرای امور موثر باشد. از نمایندگان 
مجلس یازدهم توقع می رود،  در جلسه رای اعتماد، گزینه های کابینه را فقط بر اساس 
شایستگی ارزیابی کنند و این گونه نباشد که بازی های جناحی یا حتی انگیزه هایی که برای 
رتق و فتق امور حوزه انتخابیه خود دارند، در رای شان تاثیر بگذارد. وی توضیح داد: همه 
می دانند، فساد و رانت خواری پدیده هایی هستند که در این سال ها منافع ارزشمند کشور 
را به باد داده اند. از همین رو لازم است، موقع چینش کابینه ای که قرار است برای چهار 
سال عهده دار امور اجرایی کشور باشد، پاکدستی و سلامت نفش بیشتر از هر فاکتور دیگری 
لحاظ شود. به هر حال ایران پتانسیل های زیادی دارد و اگر دولتی سالم و کاردان روی کار 
بیاید، می توانیم برای گذر از شرایط وخیم کنونی امیدوار شویم. در غیر این صورت حتی اگر 
مشکلات بین المللی هم حل شوند، همچنان روز به روز با مانع های بیشتری مواجه شده و در 
تحقق هدف مهمی چون آرامش ناکام می مانیم. بروجردی خاطرنشان کرد: کشور انتخابات 
مهمی را پشت سر گذاشت و حالا که رقابت به پایان رسیده، باید همه سلیقه ها با هر نگاه 
و رویکردی که دارند،  به اندازه جایگاه و توانمندی شان، وارد گود شوند تا بتوانیم مردم را به 
لحاظ معیشتی به آرامش برسانیم زیرا تداوم مصایب و نگرانی های موجود، موجب کمرنگ تر 
شدن اعتماد عمومی به نظام می شود. وی تاکید کرد: بی اعتمادی وضعیت را از این هم 
سخت تر کرده و در نتیجه،  مردم تنگناهای بیشتر و جدی تری را تجربه می کنند که این به هیچ 

وجه برای نظام اسلامی مناسب نیست.

یکفعالسیاسیاصلاحطلب:

همهسلیقههابرایآرامشمردمواردگودشوند

رئیس قوه قضاییه گفت: ترک فعل در اجرای قانون 
در دستگاه ها کار نادرستی است و مورد پیگیری قرار 
می گیرد، ترک فعل از سوی دستگاه قضایی به مراتب 

زشت تر و قبیح تر است.
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای که صبح 
بازگشت  »سالروز  مرداد   ۲۶ آستانه  در  یکشنبه  روز 
آزادگان به کشور« در مراسم تجلیل از همکاران آزاده 
دستگاه قضا سخن می گفت، با تسلیت ایام تعزیت 
را  ائمه هدی  و  به خدا  تقرب  اگر  تاکید کرد:  آل الله 
می خواهیم باید به امام حسین )ع( توسل جوییم که 

این مسیر نزدیکترین و بهترین مسیر تقرب است.
وی با تفسیر فراز هایی از زیارت عاشورا خاطرنشان 
القیامه« و  کرد که »انّی سلم لمن سالمکم الی یوم 
»ولی لمن والاکم و عدوا لمن عاداکم الی یوم القیامه« 
امام  راه  پویندگان  پایداری  و  استقامت  بر  تاکیدی 
حسین )ع( و حضرت سجاد )ع( و حضرت زینب )س( 

در مسیر حق تا روز قیامت است.
رئیس دستگاه قضا با اشاره به مطالبات آزادگان درباره 
اجرای مفادی از قانون جامع ایثارگران و قانون حمایت 
از آزادگان، اظهار داشت: بدیهی است که قانون باید 
اجرا شود و اگر قانونی بر زمین مانده و اجرا نشده، ما 

مسئول هستیم.
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای بر این نکته 
نیز تاکید کرد که نه تنها باید قوانین مربوط به حمایت 
و تکریم ایثارگران و آزادگان اجرا شود، بلکه باید تلاش 
با  شود شأن آن ها حفظ شده و مشکلاتی که دارند 

اولویت برطرف شود.
و  ایثارگران  رنج های  به  اشاره  با  رئیس قوه قضاییه 

خانواده های آن ها تصریح کرد: شرایطی که آزادگان 
و  کردند  تحمل  صدامی  دژخیمان  اردوگاه  در  عزیز 

زجر هایی که کشیده اند، از حد تصور خارج است.
پیگیری مشکلات آزادگان دستگاه قضا

ذکر  به  اژه ای  محسنی  حجت الاسلام والمسلمین 
خاطره ای از یک آزاده پرداخت و گفت: یکی از مبارزان 
قبل از انقلاب که زندان رژیم ستمشاهی را درک کرده 
بود، در زمان دفاع مقدس بی تابانه اصرار داشت که به 
جبهه برود و بعد از مدتی خبر رسید مفقودالاثر شده 

است.
وی ادامه داد: ۵ سال برای او سالگرد می گرفتند تا 
کشور  به  آزاده ها  همراه  کردند  اعلام  شب  یک  آنکه 
برگشته اس و ما وقتی به دیدن او رفتیم از بس در مدت 
اسارت سختی کشیده بود که حتی کسی از زنده بودن 
او اطلاع نداشت، دست و پایش خشک شده بود و توان 

راه رفتن هم نداشت.
ما  عزیز  آزادگان  هرچه  گفت:  قضاییه  قوه  رئیس 
سختی و رنج کشیدند حقیقتا خانواده های آن ها بیش 
از خودشان متحمل رنج و سختی شدند و ما نمی توانیم 

قدردان این رنج و صبر آن ها باشیم.
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای به رئیس 
مطالبات  داد  ماموریت  قضاییه  قوه  ریاست  حوزه 
آزادگان همکار دستگاه قضا را تا رفع آن ها پیگیری کند.

احصا مشکلات مردم با ۳۸۰ بازرسی میدانی
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای همچنین 
اضافه کرد: کارگروهی نیز برای بررسی مشکلات مردم 
در بخش های مختلف قضایی تشکیل شده که با ۳۸۰ 
بازرسی میدانی و انجام نظرسنجی از همکاران قضایی 

و مردم گزارشی در این خصوص تهیه کرده که در اولین 
جلسه شورای عالی قضایی مورد بررسی قرار خواهد 

گرفت.
در  ناتوانی  و  دادرسی  اطاله  از  قضاییه  قوه  رئیس 
عنوان  به  مثبته  ادّله  فقدان  دلیل  به  حق  استیفای 
مشکلات قضایی مردم یاد کرد و گفت: گاهی می بینیم 
که مردم به سادگی به برخی افراد اعتماد می کنند و 
بدون عقد قرارداد یا گرفتن شاهد معامله می کنند و به 
دیگران پول می دهند، یا وجه یک چک را بدون دریافت 
چک پرداخت می کنند که برای خودشان و دستگاه 

قضا مشکل ساز می شود.
 پارتی بازی زیبنده دستگاه قضا نیست

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای یکی دیگر 
از گلایه مندی های مردم را پیش نرفتن کارشان بدون 
این  پارتی بازی و پرداخت رشوه عنوان کرد و گفت: 
مسئله حتی اگر یک مورد هم باشد زیبنده دستگاه 

عدلیه نیست.
رئیس دستگاه قضا افزود: قوه قضاییه باید دستگاه 
اینکه  عدالت گستر و توسعه دهنده عدالت باشد و 
طرح  و  پرونده  یک  تشکیل  برای  کنند  ادعا  برخی 
شکایت و دادخواست مجبورند دنبال پارتی بگردند، در 
روح و روان مردم اثر منفی می گذارد و چهره عدلیه را 

مخدوش می کند.
حجت الاسلام اژه ای گفت: پارتی بازی و رشوه در هر 
دستگاهی که باشد ناپسند است، اما در دستگاه قضا 
هرگز قابل تحمل نیست و باید با آن مقابله کرد و انتظار 
این است که ایثارگران ما در صف مقدم برخورد با فساد 

و تخلفات باشند.

رئیس قوه قضاییه تاکید کرد :

پیگیریترکفعلدراجرایقانوندردستگاهها

محسن اسماعیلی*

سخنگوی ستاد ملی مقابله با کرونا گفت: اگر بتوانیم ۶ تا ۷ میلیون دُز واکسن برای 
دانش آموزانی که بیماری زمینه ای دارند ، تهیه کنیم امید به بازگشایی ایمن مدارس 
نیز خواهد بود. دکتر علیرضا رئیسی در تشریح عملکرد سامانه سلامت افزود: در 
نشستی که با حضور مسئولان مربوط برگزار شد قرار شد درصورتی که بتوانیم واکسن 
برای دانش آموزان زیر ۱۸ سال که بیماری زمینه ای دارند از چین و کوبا تهیه کنیم 
امید به بازگشایی ایمن مدارس وجود خواهد داشت.  افزود: تا دوم شهریور حدود 
هشت میلیون به طور قطعی واکسن به دست ما می رسد و تا پایان شهریور نیز ۲۴ تا 

۲۵ میلیون به صورت قطعی واکسن وارد خواهد شد به این صورت که از الان تا پایان 
شهریور بیش از ۳۰ میلیون دز واکسن خواهیم داشت که همه کار های آن و تامین 
ارز آن انجام شده است. وی گفت: علاوه بر این میزان واردات، ۳۰ میلیون دُز دیگر 
در مهر و آبان واردات واکسن خواهیم داشت که سعی داریم در دو هفته اول مهر این 
میزان به کشور برسد که اگر با همین روند پیش برویم تا پایان امسال دز اول جمعیت 
هدف به صورت کامل واکسینه خواهند شد که این آمار ها جدا از واکسن های تولید 

داخل است.

سخنگوی ستاد ملی مقابله با کرونا خبرداد:

احتمالبازگشاییمدارسباتامینواکسنبرایدانشآموزان
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دیدگاه های نمایندگان درباره وزرای پیشنهادی؛

فهرستکابینه؛حمایتهاوانتقادات

همزمان با اعلام وصول فهرست کابینه به مجلس، واکنش ها به آن از سوی فعالان 
سیاسی و نیز برخی نمایندگان مجلس در رسانه ها و شبکه های مجازی منتشر شد؛ 
واکنش هایی که محور بیشتر آن ها لزوم حمایت و میدان دادن به وزرای دولت برای 
اجرای برنامه ها بود.  فهرست پیشنهادی رییس جمهوری برای ۱۹ وزارتخانه دولت 
روز شنبه ۲۳ مرداد به صورت رسمی تقدیم مجلس شد و در جلسه نوبت صبح 
»محمدباقر قالیباف« رییس مجلس نامه آیت الله »ابراهیم رییسی« رییس جمهوری 
درباره معرفی وزرای پیشنهادی دولت سیزدهم جهت بررسی صلاحیت و رای اعتماد 
در مجلس را اعلام وصول کرد. کمیسیون های مختلف مجلس یازدهم پس از اعلام 
وصول رسمی اسامی وزرای پیشنهادی رییس جمهوری، میزبان دولتمردان آینده 
است تا برنامه ها و راهبردهای آن ها را به منظور اداره وزارتخانه های پیشنهادی مورد 
بررسی قرار دهند. مطابق ماده ۲۰۲ آیین نامه داخلی مجلس، از روز شنبه فرصت 
یک هفته ای کمیسیون های تخصصی جهت بررسی برنامه وزرای پیشنهادی آغاز 
شده و جلسات رای اعتماد از روز شنبه هفته آینده ) ۳۰ مرداد ( شروع می شود. 
»سیدنظام الدین موسوی« سخنگوی هیات رییسه مجلس هم با اشاره به برنامه آینده 
کمیسیون های مختلف برای بررسی صلاحیت وزرای پیشنهادی، گفت: »وزرای 
پیشنهادی با حضور در ۱۴ کمیسیون تخصصی و ۲ کمیسیون ویژه، برنامه های 
خود را ارائه و به بحث و تبادل نظر با نمایندگان خواهند پرداخت و بررسی برنامه ها و 
صلاحیت وزیران پیشنهادی به صورت دو یا سه شیفته برگزار خواهد شد. همچنین 

همه وزیران پیشنهادی کارنامه سوابق خود را در سامانه مجلس بارگذاری کرده اند.«
دیدگاه های نمایندگان درباره وزرای پیشنهادی

اظهارنظر درباره فهرست پیشنهادی وزرای دولت سیزدهم از همان روز چهارشنبه 
و همزمان با انتشار فهرست غیررسمی آغاز شد. میان دیدگاه های مختلف ابراز 
شده؛ با توجه به اینکه وزرای پیشنهادی باید از فیلتر نمایندگان مجلس بگذرند، 
دیدگاه آن ها اهمیت بیشتری دارد. بر اساس اظهارنظرهای اعضای قوه مقننه می 
توان به این جمع بندی رسید که اکثریت فهرست پیشنهادی رییس جمهوری مورد 
تایید نمایندگان قرار خواهد گرفت. قالیباف پس از اعلام وصول اسامی کابینه با 
بیان اینکه مبنای تصمیم گیری مجلس مبتنی بر توانایی، کارآمدی، پاسخگویی، 
برنامه، اسناد بالادستی و چابکی در تصمیم گیری است، گفت:  این صحبت من 
به این معنا نیست که مجلس به کل این فهرست رای دهد زیرا در این صورت نیاز 
نبود این فهرست در مجلس مطرح شود. اینکه قانون رای اعتماد و حرف آخر را به 
عهده مجلس گذاشته است، شکی نیست اما باید ما نیز انصاف داشته باشیم.« 
بررسی صلاحیت و برنامه وزیران پیشنهادی رییس جمهوری از روز گذشته به طور 
جدی آغاز شد و نمایندگان در نشستهای کمیسیونها و فراکسیونها کار خود را شروع 
کردند. روز گذشته و پس از نشستهای نوبت صبح  کمیسیونهای تخصصی تا حدودی 
ارزیابی های اولیه کمیسیونها از وزیران پیشنهادی مطرح شد. در همین راستا 
»محمودعباس زاده مشکینی« سخنگوی کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی 
مجلس برنامه های »احمد وحیدی« وزیر پیشنهادی کشور را منطقی و کارشناسی 
شده توصیف کرده است که به تقویت انسجام اجتماعی کمک خواهد کرد. عباس 
زاده همچنین از استقبال اعضای کمیسیون از برنامه های »حسین امیرعبداللهیان« 
گزینه پیشنهادی برای تصدی وزارت امور خارجه خبر داده است. »محمدرضا رضایی 
کوچی» رییس کمیسیون عمران مجلس هم گفته است: وزیران پیشنهادی کشور 
و راه و شهرسازی توانستند اعتماد اکثر قاطع کمیسیون عمران را به دست آوردند، 
اعضای کمیسیون از دو وزیر اعلام رضایت کردند و هر دو وزیر مور حمایت قرار 
خواهند گرفت.« حجت الاسلام »مجید نصیرایی« سخنگوی کمیسیون فرهنگی 
مجلس هم »عزت الله ضرغامی« گزینه پیشنهادی وزارت میراث  فرهنگی،گردشگری 
و صنایع دستی را مدیری تحول آفرین دانسته و گفته است: »او برای حمایت از فعالان 

صنعت گردشگری و تولیدکنندگان صنایع دستی در مقابله با کرونا برنامه دارد.«
»محمد مهدی مفتح« سخنگوی کمیسیون برنامه و بودجه مجلس هم از انتظار 
نمایندگان برای تشکیل وزارتخانه فعال و پویای اقتصاد با حضور »احسان خاندوزی« 
گزینه پیشنهادی این وزارتخانه سخن گفت. در کنار نمایندگان، چهره ها و فعالان 
سیاسی هم در اظهارات خود سیگنال های مثبتی درباره کابینه ارسال کردند. 
»حسن غفوری فرد« از سنتی های اصولگرا گفته است: »فکر می کنم یک کابینه 
کاری و جدی خواهد بود. به قول مهندسان، آچار به دست هستند. افرادی مانند 
آقای رستم قاسمی، آقای ضرغامی، آقای محرابیان و آقای سجادی در این سطوح 
کار کرده اند و فقط پشت میز نشین نبودند و اهل کار هستند. حداقل ۸، ۱۰ نفر 
از اینها چهره های شناخته شده سیاسی و کاری هستند و ترکیبی از چهره های 
شناخته شده و کاری هستند.« چهره هایی مانند »احمد توکلی« هم در ارزیابی 
کابینه هم به نقاط قوت و هم ضعف آن اشاره کرده اند که می تواند در ادامه مسیر 

گزینه های پیشنهادی برای وزارت خانه ها راهنمای قابل توجهی باشد.
محورهای انتقادی به فهرست پیشنهادی رییس جمهوری

عدم حضور زنان در کابینه آینده محور برخی انتقادات به کابینه آینده بود و در 
همین زمینه »فاطمه محمدبیگی« نماینده قزوین در صفحه توییتر خود با اشاره به 
لیست وزرای پیشنهادی دولت سیزدهم نوشت: »جای این گلایه هست که چرا از 
ظرفیت بانوان مدیر متخصص، جهادی و پرتلاش استفاده نشده است. در حالی 
که انتظار می رفت، برای برخی از وزارتخانه ها از بانوان استفاده شود، اما در لیست 
وزرای پیشنهادی نام هیچ بانویی به چشم نمی خورد.« سابقه اجرایی برخی از وزرای 
پیشنهادی هم در اظهارات برخی از چهره های سیاسی مورد اشاره قرار گرفت به گونه 
ای که برخی از چهره های جبهه پایداری در نامه سرگشاده ای به رییس جمهوری 
مخالفت خود را با برخی از وزرای پیشنهادی ابراز کردند. برخی از چهره های اصلاح 
طلب هم درباره این محور انتقادی به کابینه یعنی سابقه اجرایی وزاری معرفی شده 
اظهارنظر کردند. »محمدرضا تابش« نماینده پیشین مجلس با اشاره به اینکه برخی 
وزرای پیشنهادی سابقه  کاری قابل قبولی دارند، افزود: بعضی از آن ها اما علیرغم 
دانش نسبتا خوب ازتجربه لازم برای تصدی مسئولیت وزارت برخوردار نیستند که در 
صورت کسب رای اعتماد از مجلس باید این خلاء را با گزینش افراد مجرب و کارآمد 
درتیم مدیریتی خود جبران کنند.« حجت الاسلام »محمدتقی رهبر« از فعالان 
سیاسی اصولگرا هم ابراز امیدواری کرده که دولت در شان ملت و مطابق با انتظار 
ملت کار کند. وی همچنین تصریح کرده است: »مجلس امروز پشتیبان دولت است 
قوه قضاییه نیز همچنین و امیدواریم این سه قوه، هم صدا و هم آوا به خدمت ملت 
کمر ببندند در چنین شرایطی کارشکنی ها راه به جایی نمی برد.« برخی تحلیگران 
سیاسی و رسانه ای هم عدم حضور سلایق سیاسی مختلف در کابینه را از نقاط 
ضعف آن می دانند و برخی حضور چشمگیر وزرای دولت های نهم و دهم را در کابینه 
دولت سیزدهم چندان قابل قبول ارزیابی نمی کنند. این دیدگاه که از سوی برخی 
شخصیت های اصلاح طلب ابراز می شود با این حال »محمود میرلوحی« از فعالان 
سیاسی اصلاح طلب دراین زمینه با اشاره به اینکه احساس می کنم افراد تندرو در 
بین فهرست معرفی شده کمتر است؛ تصریح کرد: کمتر بودن تندروها خوب است؛ 
چون ما این دغدغه را داشتیم؛ ولی امیدواریم رفتار آن ها به گونه ای باشد که بتوانند 
همه ملت را ببینند، همان طور که آقای رییس جمهور می فرمایند من رییس جمهور 
همه ملت هستم و خیلی تاکید دارند که نمی خواهند فقط رییس جمهور اصولگرایان 
و آن بخش خاصی که به من رای دادند باشم، امیدوارم که چنین شود و ان شاءالله 
تلاش کنند که نرم و آرام و با گفت وگو با همه بخش ها و ارتباط با کارشناسان و دریافت 
نظرات بخش های مختلف پیش بروند.« با این همه به نظر می رسد افکار عمومی و 
صاحب نظران سیاسی و اقتصادی در کشور بیش از آنکه نگران تفکر سیاسی وزرای 

پیشنهادی باشند؛ منتظر برنامه ها و اقدامات آن ها برای بهبود شرایط هستند.

سید "کمال سجادی" گفت: منظور از تغییر و تحول در کشور تغییر و تحول 
مدیریتی است. چه لزومی دارد که یک فرد سال  های متمادی در یک پست 
وزارتی قرار بگیرد که دلیل موجهی هم ندارد. لذا باید چرخش نخبگان و مدیران 

سالم و توانمند اتفاق بیفتد. 
ریاست  تحلیف  مراسم  در   ۱۴۰۰ مردادماه   ۱۴ در  سیزدهم  دولت  رییس 
جمهوری در صحن علنی مجلس شورای اسلامی سخنانی ایران کرد که در این 
سخنان به تحول خواهی و عدالت طلبی اشاره داشت. ایشان در سخنان خود 
گفت: پیام رای مردم در انتخابات تحول خواهی و عدالت طلبی است. بنابراین 
رییس جمهوری به یکی از مسایل مهم کشور اشاره کرد و باید دید که چرا این 
تحول خواهی و عدالت طلبی مهم است و اصولًا چرا به یک پیام تبدیل شده 
است. پژوهشگر ایرنا گفت وگویی با »سید کمال سجادی« سخنگوی جبهه 
پیروان خط امام و رهبری انجام داده است که در ادامه متن گفت وگو را می 

خوانیم:  
مشکلات اقتصادی جامعه

سجادی در مورد وضعیت مردم گفت: مردم در معیشت، اقتصاد، اشتغال، 
مسکن و موضوع های دیگر دچار مشکلاتی هستند که این امر به اداره ناکارآمد 
کشور به ویژه توسط بعضی از مدیران مربوط می شود. برای نمونه در ارتباط با 
تضعیف پول ملی، گران شدن ارز، بیکاری زیاد و عدم  اشتغال، گرانی کالاهای 
اساسی، رشد تورم با عدد بالای ۴۰ و خیلی موارد دیگر مشکلاتی به وجود آمده 
است و همه دست به دست هم داده تا مردم خواستار یک  تغییراتی شده اند 

که در شعارهای رییس جمهوری منتخب دولت سیزدهم نیز بدان پرداخته شد.
رییسی  و تلاش برای عدالت خواهی 

سخنگوی جبهه پیروان خط امام و رهبری در مورد تحول خواهی و عدالت 
طلبی که در گفته های آقای رییسی بود، اظهار داشت: آقای رییسی هم بارها 
تاکید کرد که با فساد مبارزه جدی خواهند کرد و در برقراری عدالت تلاش 
می کنند و در خشکاندن ریشه های فساد و رانت خواری و همچنین مقاومت 
سازی اقتصاد و عملیاتی کردن نظریه »اقتصاد مقاومتی« که از بیانات مقام معظم 
رهبری طی این سال هاست و بر توجه  و عمل به آن بارها تاکید کرده اند بر اینکه 
نظام مدیریتی کشور با فکر و همت رییس جمهوری افرادی شایسته، متعهد، 

کارآمد، متخصص، ضد فساد و با عدالت روی کار بیاورند.
این فعال اصولگرا بیان داشت: مردم امیدوارند که تغییرات و تحولات مناسبی 

در نوع اداره کشور پیش بیاید و در زمینه مبارزه با فساد، رانت، رابطه، عدالت در 
تمام ابعاد سیاسی، اقتصادی، اجتماعی، فرهنگی نیز انتظاراتی دارند. لذا دولت 
باید صادقانه با آنها رفتار و برخورد کند اگر مشکلی وجود دارد واقعاً صادقانه با 
مردم در میان بگذارد و از آنها کمک بخواهد. مشکلات مردم با انتخاب مدیران 
شایسته و لایق حل شدنی است. کشورهای زیادی را می توانیم مثال  بزنیم در 
طول سال های متمادی دچار بحران اقتصادی بودند از جمله در ترکیه که فساد 
اقتصادی بیداد می کرد تورم رقم عجیبی در آن کشور داشت در ویتنام و فیلیپین 
و در خیلی جاهای دیگر این مشکلات اقتصادی وجود داشت اما با تدبیر مدیران 
و دولت ها همه مشکلات حل شد. پس این مشکلات حل شدنی است بویژه اگر 

مدیران، کارآمد،   باانگیزه و ضد فساد باشند.
بهره گیری از ظرفیت های کشور با مدیریت صحیح برای تحول

سجادی گفت: به هر حال با برنامه ریزی مناسب اقتصادی می توان هم مساله 
معاش مردم  و هم مشکل جوانان و دیگر مسایل و مشکلات را حل کرد. بر طبق 
فرمایش مقام معظم رهبری ایران به لحاظ نیروی انسانی از یک ظرفیت بالای 
است  برخوردار  جهان  کشورهای  بین  در  باهوش  و  کرده  تحصیل  نیروهای 
که پیشرفت های شگفت انگیزی را در  زمینه تولید علم در بخش های انرژی 
هسته ای، نانو و تکنولوژی های  دیگر داشته اند. بنابراین این نیرو وجود دارد و به 
لحاظ طبیعی نیز در کشور دارای ظرفیت های بسیار بالایی است مثلا در نفت و  

گاز اگر در دنیا مقام اول را نداشته نباشیم قطعاً  رتبه دوم را داریم.
سخنگوی جبهه پیروان خط امام و رهبری با تاکید بر ظرفیت های شگفت انگیز 
از جمله  نفت، طلا، معادن، آب و هوای کشور و مزیت های اقلیمی که  در کشور 
وجود دارد، خاطرنشان کرد: اینها ظرفیت  های است که داریم. در واقع جز 
کشورهای شناخته شده هستیم که از بیشترین پتانسیل لازم در دنیا برخورداریم 
و می دانیم که با مدیریت صحیح و برنامه ریزی دقیق اقتصادی همه مشکلاتی که 
داریم قابل حل است که البته حل مشکلات در یک لحظه و یک شبانه روز این 

اتفاق نمی افتد و نیازمند زمان است.
منظور از تغییر و تحول در کشور تغییر و تحول مدیریتی است

وی اظهار داشت: منظور از تغییر و تحول در کشور تغییر و تحول مدیریتی است. 
به عنوان مثال چه لزومی دارد که یک فرد در سال  های متمادی در یک پست 
وزارتی قرار بگیرد، البته که دلیل موجهی ندارد. لذا این چرخش نخبگان و مدیران 
سالم و توانمند از مواردی است که باید اتفاق بیفتد و آن تغییر و تحول را که مقام 

معظم رهبری و مردم انتطار دارند و بارها در سخنان آقای رییسی نیز بدان تاکید 
شده است که از مدیران لایق، کارآمد، شجاع، توانمند و جهادی در سرلوحه برنامه 

های خود استفاده خواهد کرد به بهترین شکل اتفاق بیفتد.  
مردم در شرایط سخت اقتصادی دچار تغییر و تحول خواهی می شوند

این فعال سیاسی اصولگرا بخش اعظمی از مشکلات  اقتصادی کشور را 
مربوط به عدم برنامه ریزی اقتصادی دقیق دانست و اظهار داشت: متاسفانه از 
رهنمودهای مقام معظم رهبری در ارایه نظریه اقتصاد مقاومتی و همچنین بیانیه 
گام دوم انقلاب که نقشه راه کشور برای ۴۰ سال دوم است بعضی از مدیران در 
سخنرانی خود به آن تأکید کرده اند اما در عمل به این که کاری عملیاتی بشود 
خیلی کم اتفاق افتاد است. انتخاب مدیران اگر بر اساس معیارهای صحیح نباشد 
و نظام مدیریتی کشور از رانت و رابطه رنج ببرد و مدیرانی انتخاب شده باشند که 
نتوانند به هر دلایلی کارآمد باشند اقتصاد کشور، سیاست خارجه کشور، بسیاری 
از اداره امور از جمله کنترل قیمت ها که یکی از کارهای مهم دولت است و تقویت 
پول ملی که یکی از وظایف همه دولت ها در دنیا است قطعاً دچار مشکلاتی 
خواهد شد. لذا وقتی مردم از شدت گرانی، تورم، تضعیف پول ملی در عذاب 
باشند و زندگی بر آنها سخت بگذرد هم به لحاظ فعلی و هم عملی و آرمانی طالب 
دگرگونی می شوند چون این ناکار آمدی ها تجمیع شده و کار را به مرحله ای 
رسانده است که بر همه فشار وارد  آورده و سبب شده است که نارضایتی ها بسیار 
اوج بگیرد. بنابراین بدنبال این هستیم که با سیاست های صحیح، بهبود روش 
ها، استفاده از ظرفیت های بیکران کشور و استفاده از مدیران لایق و شایسته و 

متخصص و متعهد این مشکلات مردم به تدریج رفع شود.
سجادی با تاکید بر اینکه در تحول خواهی طبیعتاً مردم خواستار تغییر و 
تحول هستند، بیان کرد: باید فصل جدیدی در روح مدیریت کشور آغاز شود و 
رانت خواری ها، اختلاس ها و زمینه های فساد خشکانده شود. عدالت می گوید 
که همه مساویند اما بعضی ها مساوی ترند. بنابراین نباید بعضی ها از رانت 
فامیلی و رانت های مختلف استفاده کنند و مزیت ها را برای خودشان بگیرند 
و تعداد کثیری از مردم جامعه بی نصیب بمانند. پس بر اساس عدالت در قوه 
مجریه و دیگر دستگاه ها و نهادها نباید فساد وجود داشته باشد عدالت در همه 
جا و همه ابعاد از جمله اقتصادی، اجتماعی،   سیاسی،   فرهنگی و ... باید برقرار 
باشد در بهرمندی از نعمت های کشور عدالت توزیع شود چن این یک آرمان 

ایرانی- اسلامی بوده است.
در بخش هایی که باعث ناکارآمدی شده است ما عدالت را به کار نگرفتیم

سخنگوی جبهه پیروان خط امام و رهبری با بیان اینکه در بخش هایی که باعث 
ناکارآمدی شده است ما عدالت را به کار نگرفتیم، گفت: در این بخش ها مزایای 
اقتصادی در  انحصار تعداد خاصی  قرار گرفت که این تعداد به دلیل تعارض 
منافع، فامیل بازی، پارتی بازی و باند بازی هایی که وجود داشت در پست های 
مدیریتی و در راس امور  قرار گرفتند که پس از مدتی فاسد در آمدند، اینها بی 
عدالتی است؛ یعنی از استعداد ها، نیروی انسانی تحصیلکرده، کارآمد، مدیر و 
مدبری که وجود داشته براساس عدالت در بیشتر موارد استفاده نشده است به 
عبارتی این افراد با ملاحظاتی انتخاب شده اند و در راس مدیریت های کلیدی قرار 
گرفته اند. بنابراین باید با فساد مبارزه شود، عدالت خواهی صورت بگیرد، مدیران 
توانا، با انگیزه خدمت، فسادستیز  و شایسته استفاده شود تا مشکلات کشور را 

با  علم و آگاهی حل کنند.
سجادی در پایان یادآور شد: ان شاءالله با روی کار آمدن دولت جدید با صداقت 
با مردم در ارتباط باشد و اگر مشکلی در کشور بوجود آمد با مردم در میان بگذارد 
و از آنها کمک بخواهد و نهایت سعی و تلاش خود را برای حل مشکلات کشور 
انجام  دهد چون مردم ما قدرشناس هستند و ایثارگری ها و جانفشانی هایی که 
در جنگ و بعد از آن داشتند بر کسی پنهان نیست. لذا این مردم قابل احترام 
هستند و هر خدمتی که دولت بتواند باید برای این مردم انجام دهد. امیدوارم 
رییس دولت آقای رییسی با فکر و همتی که دارد و با انتخاب همکاران و دولت 
کارآمد  بتواند مشکلات مردم را حل کند و از بار آلام و دردهای آنها بکاهد. به ویژه 
که الان اولویت در مدیریت مساله ویروس کرونا است که انشاالله با همکاری دولت 
و مردم این بیماری هم ریشه کن شود، این کشور، کشور فقیری نیست و ثروت 
های زیادی را در اختیار دارد که امید است اینها از قوه به فعل در بیاد و هم مردم 

راضی باشند و هم دولت.

سخنگوی جبهه پیروان خط امام و رهبری؛

چرخش نخبگان و مدیران توانمند باعث تحول در کشور می شود

سفیر پیشین ایران در افغانستان با بیان اینکه »رفتار« آمریکا در 
قبال افغانستان غیرمسئولانه بوده است، تاکید کرد: نظم فعلی 
در افغانستان نتیجه توافق »بن اول« در سال ۲۰۰۱ است، اما 
این نظم در حال فروپاشی است و به نظر می رسد نظم آتی در 

افغانستان بر پایه »توافق دوحه« شکل خواهد گرفت. 
تحولات  با  کابل  در  ایران  سابق  سفیر  بهرامی«  »محمدرضا 
افغانستان را قابل تقسیم به قبل و بعد از مذاکرات دوحه دانست و 
خاطرنشان کرد: ماهیت تحولات این کشور در دو دهه اخیر، در پی 

مذاکرات دوحه دچار تغییرات اساسی و بنیادینی شد.
بر اساس نظر وی، این مذاکرات چند اتفاق قابل توجه را رقم 
زد: اولین پیامد حاصل از این مذاکرات آغاز روند مشروعیت زایی 
برای طالبان بود. طرف آمریکایی با این مذاکرات روند مشروعیت 
روند  تقویت  با  هم زمان  دوم  پیامد  زد؛   کلید  را  طالبان  زایی 
مشروعیت زایی طالبان، آمریکا با بی توجهی به دولت افغانستان 
در روند این مذاکرات، بی اعتمادی خود را به ساختار موجود در 
افغانستان به عنوان دولت رسمی و قانونی نشان و با این نوع رفتار، 
باعث کاهش اعتماد عمومی نسبت به آینده حمایت از دولت 
شدند. ضمن اینکه دولت افغانستان به صورت کامل در جریان 
روند این مذاکرات و نتیجه موردنظر قرار نمی گرفت؛  پیامد سوم 
این بود که آمریکا با علنی سازی این مذاکرات مهم ترین مانع برای 
تماس و تعامل با طالبان را برداشت و در پی آن، نوعی رقابت میان 
کشورهای مختلف در برقراری تعامل با طالبان ایجاد شد، رقابتی 

که نتیجه عملکرد آمریکا بود.
توافق دوحه روند صلح را به محاق برد

را  آمریکا  و  طالبان  میان  دوحه  توافق  امضای  دیپلمات  این 
که در فوریه ۲۰۲۰ انجام شد، واجد سه پیامد عمده دانست و 
توضیح داد: با امضای این توافق روند صلح در افغانستان عمیقاً 
توسط یک طرف به فراموشی سپرده شد. درنتیجه این توافق، 
وقتی یک طرف در منازعه احساس پیروزی کرد و موقعیت خود را 
ارتقاءیافته دید، طبیعی بود که با طرف مقابل که دولت کابل بود، 
حاضر به مذاکره و توافق نشود. القای روحیه پیروزی به طالبان که 
نتیجه رفتار آمریکا بود، مهم ترین عاملی شد که بعد از توافق دوحه 
هرگونه روند صلح را به محاق برد. وی ادامه داد بعد از امضای توافق 
دوحه عملًا کار دفتر سیاسی طالبان در دوحه به صورت واقعی 
پایان یافت و مسئولیت اصلی کار بر عهده بخش نظامی طالبان 
در داخلی افغانستان قرار گرفت. بعد از امضای توافق دوحه هیچ 
نقش کلیدی را نمی توان برای دفتر سیاسی طالبان در دوحه در 

نظر گرفت.
عبور آمریکا از مرحله نظامی و ورود به مرحله امنیتی

بهرامی عبور آمریکا از مرحله نظامی در افغانستان و ورود به 
مرحله امنیتی را سومین پیامد توافق دوحه برشمرد و گفت: با 
اینکه توافق دوحه در زمان آقای ترامپ امضا شد، اما دولت بعد در 
آمریکا نیز از آن عبور نکرد و نشان داد اتخاذ تصمیم در این مورد 
سیاستی فرا حزبی و ملی بوده است. درواقع پس ازاین توافق، 
آمریکا به صورت جدی خود را درگیر منازعه افغانستان به صورت 

نظامی نخواهد کرد.
وی در توضیح این موضوع با اشاره به بندهای توافق دوحه ادامه 

داد: در متن این توافق طرف آمریکائی تلاش نمود عملًا تهدیداتی 
که می توانسته از ناحیه افغانستان امنیت ملی آن ها را به مخاطره 
بیندازد، با اخذ تعهداتی از طالبان برای خود به حداقل برسانند. 
اگر تهدید امنیت ملی آمریکا از ناحیه افغانستان برطرف شود، 
طبیعی است که آنچه در افغانستان از منظر آنان جریان دارد، 
منازعه داخلی بر سر قدرت است و آمریکا ترجیح داد به ادامه 
حضور خود را در این منازعه بدون توجه به اینکه چه ساختاری در 

آینده می تواند افغانستان را اداره کند، خاتمه دهد.
بررسی علل حملات هوایی آمریکا به طالبان

این دیپلمات تأکید کرد: بااینکه در هفته های اخیر شاهد برخی 
حملات هوایی آمریکا علیه مواضع طالبان بوده ایم، اما به هیچ وجه 
این مسئله نباید بازگشت نظامی آمریکا به افغانستان محسوب 
شود. توافق دوحه دو ضمیمه محرمانه داشت و دریکی از این 
ضمایم بندی وجود دارد که طالبان را تا پایان خروج نظامی آمریکا 

از حمله به مراکز استان های افغانستان نهی می کند.
بهرامی درعین حال گفت: هرچند از یک منظر، این بند به منزله 
چراغ سبز به طالبان بوده که همه افغانستان، به جز مراکز ۳۴ 
استان را می توانند تصرف کنند، اما طالبان با عدول از این بند، به 
مراکز استان ها حمله کردند و تمام بمباران هایی که آمریکا حدود 
یک ماه اخیر علیه طالبان انجام داده، مرتبط با نقض صورت گرفته 
توسط طالبان در این مورد بود و نباید آن را آغاز دوباره ای برای درگیر 

شدن نظامی آمریکا در منازعه افغانستان تلقی کرد.
»رفتار« آمریکا در قبال افغانستان غیرمسئولانه بود

امنیت  شورای  شماره ۲۵۱۳  قطعنامه  اینکه  بر  تأکید  با  وی 
سازمان ملل متحد متن توافق دوحه را که شامل جدول زمانی 
تائید قرار داد،  را مورد  بود  نیز  نیروهای نظامی خارجی  خروج 
اظهار داشت در مورد موضوع خروج غیرمسئولانه با توجه به این 
قطعنامه و حمایت همه اعضای دائم و غیر دائم شورای امنیت 
به  توجه  با  خصوصاً  باشد،  داشته  نظری  ابراز  نمی تواند  آن  از 

اینکه متأسفانه این قطعنامه مورد اعتراض دولت افغانستان که 
قراردادهای دوجانبه امنیتی با آمریکا داشت، نیز قرار نگرفت.

بهرامی ادامه داد ترجیح من در استفاده از واژه رفتار غیرمسئولانه 
طرف آمریکائی در قبال دولت و مردم افغانستان است. نیروهای 
خارجی باید افغانستان را ترک می کردند، اما شرایط امروز نتیجه 
سیاست آن هاست. تولید مشروعیت برای گروه مخالف و مسلح 
دولت، بی اعتبار سازی دولت قانونی و به بن بست کشاندن روند 
مذاکرات سیاسی و صلح بیان واضحی از مفهوم رفتار غیرمسئولانه 

فوق الذکر است.
وی در بخش دیگری از اظهاراتش با تأکید بر اینکه ازنظر نظامی 
برتر قرار دارد، تصریح کرد:  طالبان در شرایط فعلی در موضع 
دولت افغانستان به تنهایی قادر به تغییر این برتری طالبان نیست 
و بااینکه دولت در کابل ازنظر سیاسی مشروعیت بالاتر و موقعیت 
مناسب تری در محافل سیاسی و بین المللی دارد، اما این برای 
حفظ داشته ها و دستاوردهایش به تنهایی کفایت نمی کند. ازنظر 
وی مجموع سیاست ها و اقدامات دولت افغانستان به ویژه در دو 
سال اخیر در حوزه داخلی و خارجی مبتکرانه و اثرگذار نبوده 

است.
نشانه قابل اتکایی از باور طالبان به راه حل سیاسی

 مشاهده نشد
این تحلیلگر مسائل افغانستان بابیان اینکه در پذیرش طالبان 
به عنوان یک واقعیت در افغانستان تردیدی وجود ندارد، اما مشکل 
بر سر توافق در مورد مکانیسمی در شکل دهی به ساختار سیاسی 
است که تبلور مشارکت جمعی طرف های داخلی و تضمین کننده 
اراده مردم افغانستان در تعیین سرنوشت خودشان باشد. تاکنون 
در این چارچوب هیچ نشانه قابل اتکایی از باورمندی طالبان به 
راه حل سیاسی برای عبور از بحران فعلی مشاهده نشده است. لذا 
نمی توان گفت طالبان به این جمع بندی رسیده اند که می توانند 
بحران فعلی در افغانستان را از طریق سیاسی حل کنند و کماکان 

در صورت عدم تمکین دیگر طرف ها از آنان، بر راه حل های نظامی 
برای تسلط کامل بر قدرت تأکید دارند. به گفته بهرامی؛ به نظر 
می رسد در شرایط فعلی طالبان می خواهند با توسعه حوزه نظامی 
و گسترش مناطق تحت تسلط خود به نقطه غیرقابل بازگشت 
برسند و این بازگشت ناپذیری شرایط را به همه طرف ها القا کنند. 
طالبان در این مرحله تمام تمرکز خود را بر تسلط نظامی و توسعه 
جغرافیایی خود قرار داده اند و پس ازآن، تلاش خواهند کرد ساختار 
حاکمیتی موردنظر خود را در کشور ایجاد و بر اساس تعریف و فهم 
خود نحوه مشارکت دیگر افراد و احیاناً طرف ها در افغانستان را 
به آن ها ارائه کنند. وی اضافه کرد: اخذ مشروعیت بیرونی اعم از 
منطقه ای و بین المللی آخرین مرحله طراحی موردنظر آنان است.

نظم ناشی از توافق »بن اول« در حال فروپاشی است
افغانستان  در  فعلی  نظم  داد:  ادامه  کشورمان  دیپلمات  این 
نتیجه توافق »بن اول« در سال ۲۰۰۱ است، اما این نظم در حال 
فروپاشی است و شرایطی که با آن مواجه هستیم نشان می دهد 
نظم فعلی از پایداری قابل محاسبه ای برخوردار نیست. به نظر 
می رسد نظم آتی در افغانستان بر پایه توافق دوحه فوریه ۲۰۲۰ 
شکل خواهد گرفت. البته ساختار و جزئیات حقوقی و سیاسی 

نظم آتی به صورت کامل مشخص نشده است.
بهرامی با تأکید بر بی ثباتی به عنوان یکی از بسترهای اصلی 
توسعه افراط گرایی، منازعه داخلی افغانستان را عامل استمرار 
بی ثباتی و ایجاد فرصت برای تولیدکنندگان ناامنی و همچنین 
افزایش احتمال تحرک گروه های افراطی منطقه در افغانستان 
عنوان کرد. وی همچنین احتمال افزایش روند مهاجرت افغان ها 
در پی این تحولات را مورد تأکید قرار داد و گفت: به نظر می رسد 
منطقه  افغان ها کشورهای  مهاجرت  موج جدید  نهایی  مقصد 
نخواهد بود؛ زیرا منطقه ظرفیت لازم را برای جذب تعداد جدید 
جدید  موج های  هدف گیری  می شود  ارزیابی  و  ندارد  مهاجر 

مهاجرت بیشتر به سمت اروپا باشد.
طراحی نظم جدید در شرق ایران

سفیر پیشین ایران در افغانستان با بیان اینکه هرچند خروج 
از افغانستان و برخی دیگر از مناطق غرب آسیا )خاورمیانه( در 
راستای سیاست آمریکا برای انتقال تمرکز بر شرق آسیا و مشخصاً 
چین به عنوان اولویت اول است، اما مجموعه تحولات صورت گرفته 
با محوریت افغانستان نشان می دهد شکل دهی به نظم جدیدی 
در شرق ایران را نیز باید به سیاست ها و اهداف بعدی آمریکا اضافه 
نمود. وی در توضیح موضوع اظهار داشت به نظر می رسد یکی 
از اولویت های آمریکا در شرق ایران اتصال ژئوپلیتیکی اقتصاد 
سیاسی آسیای مرکزی به جنوب آسیا از طریق افغانستان است. 
نشست اخیر تاشکند که با همین عنوان صورت پذیرفت و ساختار 
سازی انجام شده برای تحقق این هدف که در حاشیه این نشست 
صورت پذیرفت )آمریکا، پاکستان، افغانستان، ازبکستان( در کنار 
ساختار P۵+۱)۵ کشور آسیای مرکزی بعلاوه آمریکا( در این زمینه 
قابل تفسیر می باشند. بهرامی اضافه کرد بر هم زدن توازن منطقه 
در ارتباط با افغانستان و ارتقای نقش پاکستان را که حاصل روند 
طی شده در جریان توافق دوحه است، نیز در این راستا باید مورد 

ارزیابی قرار داد.

سفیر سابق ایران در کابل:

رفتارآمریکادرقبالافغانستانغیرمسئولانهبود
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مدیرکل انتقال خون استان قم گفت: طرح نذر خون حسینی از ۲۷ مردادماه 
جاری هم زمان با تاسوعا در مراکز انتقال خون استان آغاز می شود و تا ۵ مهرماه 

هم زمان با اربعین سرور و سالار شهیدان ادامه دارد. 
استان  جونان  ویژه  به  دوست  نوع  مردم  همه  از  افزود:  نوریان  مرتضی 
درخواست داریم تا به دلیل کاهش میزان اهدای خون در استان طی ماه های 

اخیر، به طرح بزرگ نذر خون بپیوندند.
وی گفت: اگر چه ذخایر خون استان در وضعیت مطلوبی قرار دارد ولی 
کاهش ۲۰ درصدی اهدای خون در تیرماه سال جاری نسبت به مدت مشابه 
سال گذشته در قم نگرانی هایی برای حفظ پایداری این ذخایر ایجاد کرده  

است.
وی افزود: در حالی در تیرماه سال جاری نسبت به مدت مشابه سال قبل با 
کاهش شدید اهدای خون در استان مواجه هستیم که در تیرماه میزان مصرف 

خون و فرآورده های خونی در استان هفت درصد نیز افزایش یافته  است.
مدیرکل انتقال خون قم، افزود: پویش سراسری  نذر خون حسینی با شعار 
»دسترسی به خون سالم حق همه نیازمندان به خون« و » اهدای خون تو تداوم 
تپش قلب جهان«، با رویکرد استفاده صحیح از ظرفیت فرهنگی مردم به منظور 
پیوستن به صف داوطلبان اهدای خون در ماه محرم و صفر در دستور کار قرار 

گرفته است.
نوریان، اهدای خون را امری لازم، ضروری و همیشگی دانست و ادامه داد: 
خون و فرآورده های آن جایگزین مصنوعی ندارد و منبع دسترسی به آن تنها 
خون هم نوعان و انسان های دیگر است و چون زمان ماندگاری خون محدود 
است، امکان ذخیره خون در مدت طولانی وجود ندارد، به همین دلیل باید 

اهدای خون به صورت مرتب، مستمر و در طول سال صورت گیرد.
وی با اعلام ساعت کار مراکز اهدای خون قم در ایام سوگواری امام حسین)ع( 

گفت: مرکز ثابت اهدای خون حضرت روح الله )آقایان و خانم ها( هر روز از 
ساعت ۷:۳۰ الی ۱۳  و در روزهای تاسوعا و عاشورا از ۸ الی ۱۸ به صورت 

یکسره آماده خدمت رسانی است.
نوریان افزود: همچنین مرکز ثابت اهدای خون )ساختمان  مرکزی( ویژه 
آقایان هر روز به غیر از روزهای تعطیل از ساعت ۷:۳۰ لغایت۱۳ فعالیت دارد. 
اگر چه این مرکز در روزهای تاسوعا و عاشورا تعطیل است اما در روزهای یکشنبه 

و سه شنبه تا ساعت ۱۸ بصورت یکسره آماده پذیرش اهداکنندگان است.
تأکید بر رعایت مسائل بهداشتی در مراکز انتقال خون 

وی گفت: توصیه و درخواست ما به اهداکنندگان و مردمی که از سلامت 
برخوردار هستند و علائم بیماری ندارند، این است که جهت اهدای خون به 

مراکز انتقال خون قم مراجعه و نسبت به اهدای خون اقدام کنند.
مدیرکل انتقال خون قم با تأکید بر رعایت مسائل بهداشتی در مراکز انتقال 
خون این استان گفت: این مرکز به صورت مستمر ضدعفونی و گندزدایی 
می شود ضمن این که پیش از ورود اهداکنندگان به این مراکز، وسایل مراقبتی 

فردی شامل دستکش و ماسک نیز در اختیار آنان قرار داده می شود.
وی با تأکید بر لزوم به همراه داشتن کارت ملی توسط داوطلبان اهدای خون، 
افزود: تمام افراد بالای ۱۸ سال که از سلامت کامل برخوردار بوده و هیچ گونه 

علامتی از آنفلوانزا یا سرماخوردگی ندارند، امکان اهدای خون دارند.
در شهر قم ۲ مرکز انتقال خون واقع در میدان روح الله و بلوار ۱۵ خرداد وجود 
دارد. علاوه بر بیماران نیاز به عمل جراحی و مجروح های ناشی از تصادف ها، 
بیش از یک هزار بیمار دیالیزی و حدود ۲۰۰ بیمار تالاسمی در قم وجود دارند 

که نیازمند دریافت مستمر خون هستند.
امام  دبیرستان  الله جنب  روح  الله قم، در میدان  روح  انتقال خون  مرکز 

صادق)ع( واقع است.

مدیرکل انتقال خون استان قم:

طرحنذرخونحسینیازتاسوعاتااربعیناجرامیشود

 رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم با اشاره به اعلام ۶ روز تعطیلی توسط ستاد 
ملی کرونا گفت: برای اثر بخش بودن این تعطیلی ها، باید مصوبه های ستاد 
ملی کرونا از جمله ممنوعیت دسته روی و همچنین برگزاری عزاداری در اماکن 

مسقف اجرایی شود. 
و  هماهنگی  پیشگیری،  ستاد  جلسه  در  یکشنبه  روز  قدیر  رضا  محمد 
فرماندهی عملیات پاسخ به بحران در تالار کرامت استانداری اظهار داشت: در 

حال حاضر حدود ۹۰۰ بیمار کرونایی در مراکز درمانی قم بستری هستند.
وی هزار و ۲۰۰ بیمار که به صورت موقت بستری هستند را نیز مورد توجه قرار 
داد و گفت: به علت زیاد بودن تعداد بیماران غیرکرونایی تخت های بیمارستان 
و اورژانس استان پُر است، روز گذشته مشکل اکسیژن پیدا کردیم، بیش از این 

توانایی نداریم.
رئیس علوم پزشکی قم همچنین با نامناسب توصیف کردن وضعیت کرونایی 
استان بیان داشت: امیدواریم تعطیلی ۶ روزه از چرخش و حرکت ویروس 
جلوگیری کند، البته به شرطی که از این فرصت به خوبی استفاده شود، مردم و 

هیات های مذهبی نیز همکاری داشته باشند.
تاکید بر ممنوعیت برپایی مجالس عزاداری در اماکن سرپوشیده 

قدیر با بیان اینکه مطابق مصوبه  ستاد ملی مقابله با کرونا حرکت دسته های 
عزاداری از نقطه ای به نقطه دیگر واقعا نباید صورت بگیرد، تصریح کرد: اجرای 

مصوبه های ستاد ملی کرونا واجب است .
معاون هماهنگی امور زائرین استانداری و اداره کل تبلیغات اسلامی نیز 

همکاری کنند، تا در تاسوعا و عاشورا جلوی دسته روی گرفته شود.
اماکن  در  عزاداری  مجالس  برپایی  ممنوعیت  بر  تاکید  با  ادامه  در  وی 
سرپوشیده و مسقف به عنوان دیگر مصوبه ستاد ملی یادآور شد: این تعطیلی ها 

در صورتی اثر بخش خواهد بود، که این ۲ مصوبه یاد شده اجرایی شود.
رئیس علوم پزشکی قم در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به تزریق 
حدود ۲۶۰ هزار دُز واکسن در استان گفت: هنوز واکسن به شکل حجیم و 
وسیع وارد استان نشده، روز گذشته به زحمت توانستیم ۱۵ هزار دُز واکسن را 
وارد کنیم، نیاز داریم که همه همکاری کنند که این پیک را پشت سر بگذاریم 
و مردم حداقل آسیب را ببینند. قدیر با ضروری خواندن ایجاد هماهنگی بین 
علوم پزشکی و استانداری برای مصوبه های حوزه  سلامت گفت: درحالی که 
روزانه بین چهار تا پنج میلیارد ریال برای دارو و اکسیژن هزینه می کنیم، در 

مصوبه ها چیز دیگری نوشته شده که کارایی برای ما ندارند.
وی همچنین با اشاره به مصوبه استان مبنی بر اینکه علوم پزشکی تا پایان 
مردادماه ۲۵ مرکز واکسیناسیون را راه اندازی و روزانه ۲۵ هزار دُز واکسن را نیز 
تزریق کند، بیان کرد: وقتی ۱۵ هزار دُز واکسن گرفتیم، چگونه ۲۵ هزار دُز 

واکسن را تزریق کنیم؟، مصوبه ها باید اصلاح شود.

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم :

تعطیلی۶روزهبدوناجراییشدنمصوباتستادکرونااثربخشنیست

طرح:مهدیعزیزی

فایزرروبیخیال،هویجروبچسب!

مهدی بیرانوند سکان دارکاراته قم شد
مجمع انتخاباتی هیات کاراته استان قم پس از حواشی فراوان و ماه ها بلاتکلیفی، سرانجام برگزار و مهدی بیرانوند 
برای چهار سال سکان دار این هیات شد. این مجمع روز یکشنبه با حضور منعم مدیرکل ورزش و جوانان استان قم، 
مومنی دبیر فدراسیون کاراته و دیگر اعضای مجمع، در سال بعثت فرهنگسرای جوان ترتیب یافت.مهدی بیراموند با 
کسب ۸ رای از ۱۵رای موجود به عنوان رئیس جدید هیات کاراته قم انتخاب شد. همچنین در این مجمع از مهرداد 
حاجی زاده و محمدعلی مردانی سرپرستان این هیات تقدیر شد.پیش از این دی ماه ۱۳۹۸، مجمع انتخاباتی این 
هیات برگزار و در آن علیرضا برخوردار ۷ رای  و محمد سلطانی ۵ رای از ۱۵ رای اعضا را به دست آورده بودند و در 
حالی که هیچ یک از نامزدها اکثریت مطلق را کسب نکرده بودند مقرر شد، مجمع مجدداً برگزار شود، ولی پس از دو 

ماه علیرضا برخوردار از سوی رییس فدراسیون در سمت ریاست هیات کاراته قم ابقا شد.

قاضی قلابی در یزد به دام قانون افتاد 
 رییس حفاظت و اطلاعات اداره کل دادگستری یزد گفت: قاضی قلابی که خود را بازپرس دادسرای تهران 
معرفی می کرد، در این استان شناسایی و به دام قانون افتاد.مجید فرهمندزاده افزود: این فرد با جعل عنوان قاضی 
خود را شخصی شریف با پایگاه اجتماعی خاص معرفی کرد و در صدد بود با یکی از دختران دوران دانشگاهی خود 
،ازدواج کند.وی با بیان اینکه متهم پنج ترم در دانشگاه تحصیل کرد و نتوانست دوره کارشناسی را ادامه دهد،گفت: 
این فرد در همراهی همکلاسی سابق خود که کارآموز وکالت بود و در آزمون کانون وکلای یزد شرکت می کرد، 
خود را مقام قضایی معرفی و با توجه به مشکوک بودن برخی شواهد، موضوع به کارشناسان حفاظت و اطلاعات 
دادگستری گزارش شد.وی ادامه داد: پس از اخذ مجوز قضایی مراتب بررسی صحت موضوع و یا هرگونه سوء 

استفاده احتمالی در دستور کار قرار گرفت.

ثبت رکورد جدید با فوت ۶2۰ بیمار کرونایی 
در شبانه روز گذشته، ۶۲۰ بیمار کرونا جان خود را از دست دادند و مجموع جان باختگان این بیماری به ۹۷ هزار و 
۸۲۸ نفر رسید. در این مدت بیش از ۵۸۵ هزار دُز واکسن کرونا تزریق شد.مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت 
بهداشت اعلام کرد: تا کنون ۱۵ میلیون و ۹۶ هزار و ۱۴۲ نفر دُز اول واکسن کرونا و ۴ میلیون و ۷۰ هزار و ۴۸۴ نفر 
نیز دُز دوم را تزریق کرده اند و مجموع واکسن های تزریق شده در کشور به ۱۹ میلیون و ۱۶۶ هزار و ۶۲۶ دُز رسید. 
افراد واجد شرایط برای تزریق واکسن حتما در سامانه salamat.gov.ir ثبت نام کنند. از دیروز تا امروز ۲۴ مردادماه 
۱۴۰۰ و بر اساس معیار های قطعی تشخیصی، ۳۶ هزار و ۷۳۶ بیمار جدید مبتلا به کرونا در کشور شناسایی و ۴ 

هزار و ۲۷۲ نفر از آن ها بستری شدند.

حاج ناصر شریفی درگذشت
حاج ناصر شریفی از یادگاران دوران دفاع مقدس که جوانی خود را در راه دفاع از ایران عزیز و اسلام خرج کرد، 
پس از چند روز درگیری با بیماری کرونا، به دیار حق شتافت.وی در دو دهه اخیر نیز فعالیت جدی در رشته فوتسال 
داشت و استعدادهای زیادی را از قم به فوتسال ایران و تیم ملی معرفی کرد و موجب  رقم خوردن افتخارات زیادی 
برای تیم های استان قم شد. این یادگار دفاع مقدس بخاطر خدمات بی منت به جوانان ورزشکار قم به "پدر فوتسال 

قم" نیز شهرت داشت.روحش شاد و یادش گرامی

بازگشت فرزاد جمشیدی پس از ۵ سال به تلویزیون 
 فرزاد جمشیدی پس از ۵ سال دوری از اجرا به قاب تلویزیون بازگشت و برنامه "روز حسین" را از شبِ گذشته 
در شبکه جهانی جام جم اجرا می کند.به گزارش تسنیم، ذبیح الله رستمی مدیر روابط عمومی شبکه جام جم در 
گفتگو با خبرنگار خبرگزاری تسنیم به جزئیات این برنامه تلویزیونی اشاره کرد و گفت: این برنامه که از شنبه شبِ 
گذشته آغاز شده به مدت ۱۰ روز و تا پانزدهم محرم ادامه خواهد داشت. این برنامه هر شب ساعت ۲۱:۴۵ روی 

آنتن می رود.

 انتصاب معاون خدمات شهری شهرداری قم
 عباس ذاکریان را به عنوان معاون خدمات شهری شهرداری قم منصوب کرد.به گزارش شهرنیوز، عباس ذاکریان 
با حکم دکتر سید مرتضی سقائیان نژاد به عنوان معاون خدمات شهری شهرداری قم معرفی شدگفتنی است 
شهردار قم با تقدیر از خدمات شایسته سید امیر سامع؛ عباس ذاکریان که تا پیش ازاین معاون حمل ونقل و ترافیک 

شهرداری قم بوده را به عنوان معاون جدید خدمات شهری انتصاب کرده است.

مدیرکل هماهنگی و نظارت بر امورخدمات شهری شهرداری قم :

هیچمجوزیبرایایستگاهصلواتی
صادرنمیشود

مدیرکل هماهنگی و نظارت بر امورخدمات شهری شهرداری قم با اشاره به 
فرارسیدن ایام عزاداری امام حسین)ع( گفت: یکی از موضوعات مهمی که در 
این ایام خصوصاً با توجه به شیوع کرونا موردتوجه قرار گیرد، سیاه پوشی شهر 
است که هرسال توسط مناطق هشتگانه و سازمان زیباسازی در دستور کار 
قرار می گیرد؛ بیش از ۲۳ هزار مترمربع سیاه پوشانی شهر در آستانه ماه محرم 

انجام شده است.
سیدمحسن میرهادی در گفت وگوی رادیویی برنامه بی تعارف با بیان اینکه 
یکی از معاونت های پرکار و خدمات رسان شهرداری معاونت خدمات شهری 
است اظهار کرد: این معاونت دارای دو اداره کل و هفت سازمان است که امور 

خدمات شهری شهر را اداره می کند.
از  یکی  گفت:  حسین)ع(  امام  عزاداری  ایام  فرارسیدن  به  اشاره  با  وی 
موضوعات مهمی که در این ایام خصوصاً با توجه به شیوع کرونا موردتوجه 
قرار گیرد، سیاه پوشی شهر است که هرسال توسط مناطق هشتگانه و سازمان 
زیباسازی در دستور کار قرار می گیرد؛ بیش از ۲۳ هزار مترمربع سیاه پوشانی 

شهر در آستانه ماه محرم انجام شده است.
مدیرکل هماهنگی و نظارت بر امور خدمات شهری شهرداری قم با بیان اینکه 
بیش از ۱۱۳ هزار متر پارچه ریسه ای در سطح شهر نصب شده است افزود: 
برای ایام محرم باید شهر آماده باشد و هرسال چنین تدبیری در مدیریت شهری 
صورت می گیرد. وی با تأکید بر اینکه طبق مصوبه ستاد ملی کرونا هیچ مجوزی 
برای راه اندازی ایستگاه های صلواتی داده نشده است خاطرنشان کرد: البته 
امسال برای برگزاری عزاداری در فضای باز، مجوز برپایی مراسم در فضاهای 
مناسب شهری داده شده است. میرهادی ابراز کرد: از شهروندان خواهشمندیم 
در این ایام پروتکل های بهداشتی را رعایت کرده و از راه اندازی ایستگاه های 
صلواتی و توزیع نذورات بین مردم خودداری کنند. وی با اشاره به اینکه سازمان 
زیباسازی وظیفه آماده سازی ورودی های شهر را بر عهده دارد یادآور شد: این 
سازمان هم در هسته مرکزی شهر المان های عاشورایی را نصب کرده و هم در 
محدوده مسجد مقدس جمکران، در ورودی جعفریه، ۷۲ تن و دیگر ورودی های 
شهری زیباسازی با المان های عاشورایی و نصب پارچه مشکی صورت گرفته 

است.

معاون شهرسازی و معماری شهرداری قم خبرداد:

تدوینطرحهایموضعیشهرسازی
برای۸محله

معاون شهرسازی و معماری شهرداری قم با اشاره به تدوین ۸ طرح موضعی 
مساحت  هکتار  محله ۵۰۰  هشت  این  گفت:  شهر  محلات  در  شهرسازی 

محدوده شهر را که عمدتاً در بافت فرسوده بوده دربردارد.
غلامرضا جانقربان با اشاره به اهمیت اجرای طرح تفصیلی در شهر اظهار 
داشت: طرح تفصیلی مهمترین سند بالادستی برای اداره شهرها است که 
برای چهار موضوع بررسی و بازنگری در شبکه معابر شهری، پهنهبندی و نظام 

ارتفاعی، تعیین کاربریها و ضوابط ساختوساز و صدور پروانه تهیه میشود.
وی توجه به طرح های موضعی در اجرای طرح تفصیلی را موردتوجه قرار داد 
و افزود: در همه شهرها برای طرحهای تفصیلی، زیرمجموعههایی در قالب 
طرحهای موضعی یا موضوعی وجود دارد و ما نیز برای این موضوع هشت محله 
را در محلات بافت تاریخی و فرسوده انتخاب کردیم. وی محلات دروازهری، 
باغپنبه، بازار کهنه، بازار نو، شهید کرمی و فهیمی، امامزاده ابراهیم)ع(، شهید 
زنگارکی و سوم خرداد را دارای طرح های موضعی دانست و گفت: این هشت 
محله ۵۰۰ هکتار مساحت محدوده شهر را که عمدتاً در بافت فرسوده بوده 
دربردارد. معاون شهرسازی و معماری شهرداری قم ادامه داد: ۵۰ درصد این 
طرحها تصویب و در سامانه یکپارچه شهرسازی و درآمد شهرداری قم بارگذاری 
شده است و پروانه هم بر آن اساس صادر میشود. وی با بیان اینکه این هشت 
محله کمبودهای اساسی زیادی ازنظر سرانه های سبز، فرهنگی، ورزشی و… 
داشت، ابراز کرد: هدف از تهیه این طرح ها آن بود که این کمبودها جبران شده 
و این محلات دارای مرکز محله و شرایط زیستپذیری شوند. جانقربان یادآور شد: 
در کنار این ها طرح هایی هم برای پویایی اقتصادی شهر تهیه شد که پروژه شهید 
کاظمی، بسط شرقی و… ازجمله این پروژهها بود که انرژی بسیاری از مجموعه 
معاونت شهرسازی گرفت.  وی با تأکید بر اینکه در بحث سیما و منظر هم در ۵ 
محور طرح موضعی تهیه شد، تصریح کرد: برای خیابان امام خمینی)ره(، محور 
فردوسی غربی و شرقی، بلوار غدیر و قمرود شمالی این طرح ها تدوین شد که 
هدف از این طرحها آن بود که بتوانیم نمونه ای برای طراحی نما و جداره داشته 
باشیم و الگوی معماری ایرانی- اسلامی را در این محورها تقویت کنیم که مراحل 

قانونی این طرحها هم در حال تصویب است.
 

معاون فنی و عمرانی شهرداری قم مطرح کرد :

استفادهازمصالحونیرویانسانی
بومیدراجرایپروژههایشهری

معاون فنی و عمرانی شهرداری قم با اشاره به تلاش ویژه مدیران شهری برای 
استفاده از مصالح و نیروی انسانی بومی در اجرای پروژه های شهری گفت: 
در زمینه پیمانکاری و انتخاب نیروی انسانی و مصالح همواره دقت نظر شده 

تا بتوانیم در پیشبرد طرح و کاهش هزینه ها و افزایش بهره وری موفق باشیم.
عباس حلوایی زاده با اشاره به تلاش ویژه مجموعه شهرداری برای استفاده 
از تجهیزات و مصالح بومی و ایرانی اظهار داشت: در سال های گذشته و بنا به 
تأکیدات مدیران شهری، تلاش های زیادی برای این موضوع صورت گرفت و 
امروز با افتخار همه متریال و مصالح پروژه های شهری ملی و بومی هستند. وی 
با بیان اینکه بحث بومی سازی و استفاده از مصالح و متریال های ملی به شکلی 
مداوم در حال اجراست، ابراز کرد: درگذشته در برخی از پروژه های خاص ازنظر 
مکانیکی، الکترونیکی و تقاطع های غیرهمسطح، کابل ها و تکیه گاه ها همه 
مصالح آن وارداتی بود. معاون فنی و عمرانی شهرداری قم ادامه داد: در این راستا 
با تلاش انجام شده و همراهی سازنده های بومی با در نظر گرفتن شاخصه های 
کیفی، با همراهی نیروهای توانمند بدنه شهرداری قم در بحث لیبل علمی و 
اجرای پروژه ها اتفاقات خوبی رخ داده است. وی با اشاره به تلاش برای استفاده 
از نیروهای انسانی بومی در اجرای پروژه های شهری یادآور شد: این موضوع 
مدنظر پیمانکاران شهری قرار گرفته است، ضمن اینکه تلاش کردیم پیمانکاران 
کوچک بتوانند گریدهای خود را افزایش داده و توان فنی خود را نشان دهند. 
حلوایی زاده خاطرنشان کرد: همچنین در ابنیه، محوطه سازی و سوله سازی 
به طور ۱۰۰ در صد از مصالح بومی قم استفاده و به تبع از نیروی انسانی بومی 
نیز در کاهش هزینه ها استفاده می شود که این موضوع در پروژه های کلان 
نیز عمدتاً وجود دارد. معاون فنی و عمرانی شهرداری قم عنوان کرد: در زمینه 
پیمانکاری و انتخاب نیروی انسانی و مصالح همواره دقت نظر شده تا بتوانیم در 

پیشبرد طرح و کاهش هزینه ها و افزایش بهره وری موفق باشیم.*

مدیرعامل سازمان قطار شهری قم اعلام کرد :

انجاممراحلپایانیفازنخستخطیک
عضو شورای عالی فنی کشور و اعضای هیئت مدیره سازمان قطار شهری از 

روند پیشرفت پروژه مترو قم بازدید کردند.
دادمان از بخش های مختلف فاز نخست خط یک مترو قم بازدید و در جریان 
آخرین روند احداث این پروژه قرار گرفت. به گفته مدیرعامل سازمان قطار 
شهری قم، در حال حاضر آخرین مراحل پایانی فاز نخست خط یک مترو قم 
در دست اقدام است و امیدواریم در ماه آینده شاهد انجام تست گرم پروژه مترو 
قم باشیم. منصور درویشی اظهار داشت: در حال حاضر مشکل عمده مترو قم 
موضوع تأمین واگن است که این مهم نیز در دست پیگیری است و از شورای 

عالی فنی کشور نیز درخواست کمک در برطرف کردن این مشکل را داریم.

فرمانده انتظامی استان قم خبرداد:

اجرایطرحممنوعیتتردددر۸نقطهاستانقم
فرمانده انتظامی استان قم گفت: بر اساس مصوبات ستاد ملی مقابله با کرونا طرح ممنوعیت تردد در ۸ 
نقطه از ورودی و خروجی های استان قم از ظهر روزیکشنبه ۲۴ مرداد در حال اجراست. سردار سیدمحمود 
میرفیضی با اشاره به اجرای طرح منع تردد بر اساس مصوبه ستاد ملی کرونا از ساعت ۱۲ امروز ۲۴ 
مرداد، گفت: این طرح در مبادی ورودی و خروجی استان قم شامل ورودی قم از میدان ۷۲ تن به سمت 
بلوارآزادگان، آزاد راه قم – تهران، جاده قدیم قم – تهران، جاده قدیم قم – کاشان، آزاد راه قم- گرمسار، 
جاده قم سلفچگان و بلوار امام رضاو جاده قم – اراک اجرایی می شود. سردار میر فیضی با تاکید اعمال 
جریمه یک میلیون تومانی برای ورود پلاک های غیر بومی، افزود: برای پلاک های غیر بومی برای ورود و 
پلاک های بومی برای خروج منع تردد وجود دارد و حتی برای تردد در شب نیز از طریق دوربین های مستقر 
در جاده ها اعمال قانون می شوند. وی افزود: در این طرح فقط خودرو های باری و مسافری و امدادی 
مجوز تردد در محور های مواصلاتی را دارند. وی با بیان اینکه برای اجرای این طرح ۳۰۰ نفراز نیرو های 
انتظامی، راه و راهور در حال اجرا طرح ممنوعیت هستند، افزود: این طرح تا ۵ شهریورماه اجرایی خواهد 
شد. وی افزود: ممنوعیت تردد شبانه نیز همچون گذشته، از ساعت ۱۰ شب تا ۳ بامداد در تمامی معابر 
درون شهری سراسر استان قم و بدون در نظر گرفتن وضعیت رنگ بندی اجرا می شود. فرمانده انتظامی 
استان قم با بیان اینکه کلیه مجوزهای تردد صادر شده در گذشته توسط فرمانداری ها و سایر نهادها در این 
بازده زمانی ابطال شده است، گفت: توصیه پلیس پرهیز از هر گونه سفر در شرایط فعلی است و در صورت 

ضرورت مانند مراجعه به مراکز درمانی ،مجوز بروز صادره  از فرمانداری و با تأیید پلیس معتبر خواهد بود.
 

فرمانده انتظامی استان قم خبرداد:

کشف470هزارنخسیگارخارجیقاچاق
فرمانده انتظامی استان از کشف ۴۷۰هزار نخ سیگار خارجی قاچاق از یک دستگاه کامیون در قم خبر 
داد. سردار سید محمود میرفیضی اظهار داشت:با تمرکز پلیس مبارزه با مواد مخدر استان قم بر روي 
عناصر اصلي تهیه و توزیع مواد مخدر ،مشخص شد قاچاقچیان جنوب کشور قصد دارند مقادیر قابل 
توجهي جنس را به وسیله یک دستگاه خودروي کامیونت کاویان از مبدا استان فارس به مقصد استان 
تهران منتقل کنند . وی افزود موضوع در دستور کار قرار گرفت و اکیپ های عملیاتي با کنترل محورهاي 
مواصلاتي در نهایت ، خودروي کامیونت مذکور با بار قانوني دستمال کاغذي در محور پلیس راه جاده قدیم 
قم - کاشان شناسایي و متوقف کرده و یک نفر متهم را دراین خصوص دستگیر کردند. فرمانده انتظامی 
استان  قم تصریح کرد:در بازرسي تخصصي از انتهاي قسمت بار خودروي توقیفي که بصورت دوجداره 
جاساز شده بود، حدود۴۷۰ هزار نخ سیگار خارجی قاچاق با مارک های آریزونا ، بنز ،فوریور و توپ کشف 
و به مراجع ذی صلاح تحویل شد. سردار میرفیضی خاطرنشان کرد:قیمت اجناس کشف شده، برمبناي 

ارزش گذاري اداره کل گمرک استان، ۴میلیارد و ۵۹۰میلیون ریال اعلام شده است.

جانشین فرمانده انتظامی استان قم خبرداد:

کشف۳5کیلوحشیشازیککارخانه
جانشین فرمانده انتظامی استان از کشف ۳۵ کیلو حشیش از یک کارخانه در قم خبر داد.

سردار بهادر اسماعیلی اظهار داشت:پلیس مبارزه با مواد مخدر استان قم، با همکاری با پلیس مبارزه با 
مواد مخدر ناجا، یک کارخانه تولید مواد پیش ساز هروئین را در بلوار حاجی خداکرم  قم شناسایی و طی 
یک عملیات غافلگیرانه ۳ نفر متهم را در سالن تولید آن کار خانه دستگیرکردند.  و ی افزود:همچنین یک 
نفر دیگر را که با یک دستگاه وانت ال ۹۰ که به خرید و انتقال مواد اولیه از تهران فعالیت داشته است، 
در محوطه خارجی کارخانه دستگیر شد.  جانشین فرمانده انتظامی استان قم ادامه داد: در بازرسی از 
داخل کارخانه مقادیر قابل توجهی مواد پیش ساز و ۳۵ کیلو مواد مخدر از نوع حشیش کشف شد. سردار 

اسماعیلی تصریح کرد:متهمان به همراه  پرونده  تشکیل شده به مرجع معرفی شدند.
 

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم :

حال۲04بیمارکروناییوخیماست
رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم گفت : در ۲۴ ساعت گذشته ۱۸ نفر از بیماران مبتلا به کرونا در این 
استان جان خود را از دست دادند. دکتر قدیر با اعلام این خبر گفت: در شبانه روز گذشته ۱۶۶ بیمار 
با علایم مشکوک به کرونا در مراکز درمانی قم پذیرش شدند که از این تعداد ۱۳۱ نفر در بخش های 
بیمارستانی بستری شدند.  وی افزود: ۱۱۳ نفر از بیمارانی که در روز های گذشته بستری بودند با تشخیص 
پزشکان معالج از بیمارستان مرخص شده اند. دکتر قدیر تصریح کرد: در حال حاضر ۸۷۹ بیمار مبتلا به 

کرونا در بیمارستان های قم بستری هستند که حال ۲۰۴ نفر از آن ها وخیم است.

قم گفت:  استانداری  امنیتی  و  معاون سیاسی 
تمام ورودی های فرعی قم مسدود شده و ۸ ورودی 
اصلی استان نیز به شدت در حال کنترل است و 
اجازه ورود هیچ گونه پلاک  غیربومی طی روزهای 

آینده به شهر داده نخواهد شد. 
با  گو  و  گفت  در  یکشنبه  روز  سلیمانپور  بیژن 
خبرنگاران، افزود: از مردم شهرهای اطراف به ویژه 
تهرانی ها درخواست می کنیم طی روزهای آینده 
به قم سفر نکنند چرا که امکان ورود به این استان 

وجود ندارد.
سلیمانپور ادامه داد: در شرایط کرونایی حاضر 
صرفا گروه یک اصناف و برخی مشاغل ضروری و 
اساسی اجازه فعالیت با رعایت پروتکلهای بهداشتی 
کالاهای  کننده  عرضه  اصناف  فعالیت  و  دارند 

غیرضروری ممنوع است.
وی اضافه کرد: از فردا تا روز شنبه هفته آینده تمام 
ادارات استان تعطیل خواهند بود و فقط دستگاه 
ماهیت  با  نهادها  برخی  و  رسان  خدمات  های 

امدادی و ایمنی با یک سوم نیروهای خود مشغول 
خدمت رسانی به مردم خواهند بود.

عنوان  قم  استانداری  امنیتی  و  سیاسی  معاون 
کرد: ما معتقدیم هم می توان اقامه عزا نمود و هم 
پروتکلهای بهداشتی را رعایت کرد به شرط آن که 
مردم از هر چیزی که موجب ازدحام و تراکم شود؛ 

دوری کنند.
وی یادآور شد: مجموعه مدیریت استان قم تا روز 
عاشورا در خدمت مردم و هیات های مذهبی خواهد 
بود تا مصوبات ستاد ملی مبارزه با کرونا به درستی 

اجرا شود.
سلیمانپور ابراز داشت: سال گذشته قاطبه هیات 
های ریشه دار و اصیل قم دسته روی های متداول 
خود را ماه محرم را تعطیل کردند اما با این وجود 
در  کار  این  انجام  بر  اصرار  با  نیز  ها  برخی هیات 
را شکل  شرایط کرونایی، اجتماعات خطرآفرینی 

دادند.
افزود:  قم  استانداری  امنیتی  و  سیاسی  معاون 
برپایی  کرونا،  با  مبارزه  ملی  طبق مصوبات ستاد 
هر گونه مراسم آیینی در فضاهای مسقف ممنوع و 
این مراسمات صرفا در فضاهای باز با رعایت فاصله 
گذاری اجتماعی، استفاده از ماسک و حداکثر زمان 

۲ ساعت مجاز است.
وی با درخواست مجدد از هیات های مذهبی بر 
رعایت کامل پروتکلهای بهداشتی گفت: منویات 
مقام معظم رهبری در این خصوص فصل الخطاب 
است و باید ضمن بهره مندی از فیوضات و معنویت 

ماه محرم و صفر، حفظ جان و سلامت جامعه به 
عنوان یک رویکرد و اولویت مهم در دستور کار قرار 

بگیرد.
شرایط کرونایی قم بغرنج و دشوار است

وی در بخش دیگری از سخنان خود تاکید کرد: 
وضعیت بیماری کرونا در قم شرایط بغرنج و دشواری 
را تجربه می کند و روز به روز آمار مبتلایان و فوتی ها 

بیشتر می شود.
سلیمانپور با اشاره به بستری بودن نزدیک به یک 
اکنون  هم  داد:  ادامه  قم،  در  کرونایی  بیمار  هزار 
ظرفیت تخت های درمانی اختصاص داده شده 
قم به بیماران کرونایی اشباع شده و با تداوم روند 
کنونی کادر درمان بیش از گذشته فرسوده و خسته 

شده اند.
معاون سیاسی و امنیتی استانداری قم یادآور شد: 
واکسیناسیون عمومی و ایجاد ایمنی جمعی  یک 
رویکرد بلندمدت و زمان بر است و تا دریافت واکسن 
توسط تمام گروه های هدف چاره ای جز رعایت 

پروتکلهای توسط عموم مردم وجود ندارد.
تجمیعی  مرکز   ۱۷ اکنون  هم  داد:  ادامه  وی 
واکسیناسیون کرونا در قم فعال بوده و روزانه ۱۷ تا 
۲۰ هزار دوز واکسن به گروه های سنی مجاز ترزیق 

می شود.
تاکید  قم  استانداری  امنیتی  و  سیاسی  معاون 
کرد: به هر اندازه که واکسن تامین شود قم آمادگی 
افزایش مراکز تجمیعی و واکسیناسیون بیشتر مردم 

را دارا می باشد.

معاون سیاسی و امنیتی استانداری قم خبرداد:  

ممنوعیت ورود پلاک های غیربومی به قم

روند افزایشی قیمت میوه ها و سبزی های توصیه شده برای کرونا از 
جمله هویج، بار دیگر با اوج گیری کرونا رو به افزایش گذاشت. طوری که 
با کمیاب شدن هویج، قیمت آن در میادین عمده فروشی میوه و تره بار به 

کیلویی ۲۰ هزار تومان


